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موجی که توجه رهبر انقلاب به 
کسب وکارهای اینترنتی ایجاد کرد

حضـور نماینـده ای از شـرکت های فعال در حوزه اقتصـاد دیجیتال در دیـدار تولیدکنندگان 
و صنعتگـران بـا رهبـر معظـم انقـاب واکنش هـای زیـادی را به همـراه داشـت. خبرنگار 
فـارس سـراغ مدیران صنـف فناوری اطاعـات و اتحادیه های کسـب و کارهـای مجازی 
رفتـه تـا بررسـی کنـد حضـور نماینـده  ای از این بـازار در دیدار بـا معظم له چـه تاثیری در 

فضای این زیسـت بوم داشـته اسـت؟
در دیـدار  تولیدکننـدگان و فعـالان صنعتـی بـا رهبر انقـاب در بهمن ماه، یـک نماینده از 

شـرکت هـای فعـال در حوزه اقتصـاد دیجیتـال ، صحبت کرد. 
حضـور نماینـده ای از شـرکت هـای فعال در حوزه اقتصـاد دیجیتال در ایـن دیدار واکنش 
هـای زیـادی را بـه همـراه داشـت و اغلب این اتفـاق را نشـان از توجه جـدی مقام معظم 

رهبـری و مسـوولان به این بخـش از اقتصاد تفسـیر کردند.
در گزارشـی کـه محمـد خلج قاسـم  آبـادی، مدیرعامـل گروه اسـنپ از وضعیت ایـن بازار 
ارائـه کـرد از وجـود ظرفیت فوق العـاده  برای ایجـاد اقتصاد پایـدار در این حوزه در کشـور 

صحبـت کـرد و ایجـاد موج جدید اشـتغال زایی حداقـل دو برابـری را نوید داد.
*نوید موج جدید اشتغال زایی حداقل دو برابری با کمک اقتصاد دیجیتال

در ایـن گـزارش، همچنیـن از نقـش مهـم اقتصـاد دیجیتـال در تولیـد ناخالـص ملـی و 
هـدف گـذاری رسـیدن بـه سـهم 10 درصدی بـرای اقتصـاد دیجیتـال از تولیـد ناخالص 

ملـی صحبت شـد.
جلوگیـری از مهاجـرت نخبـگان بـه خارج از کشـور در عین فراهم شـدن زمینـه مهاجرت 
معکـوس نخبـگان بـه کشـور با شناسـایی و دعـوت از نخبگان سـاکن در خارج از کشـور 

از دسـتاوردهای ایـن بخش اعام شـد.
در ایـن جلسـه بـه نمایندگـی از شـرکت های فعـال و پیشـران حـوزه اقتصـاد دیجیتـال، 
آمادگـی آنهـا بـرای همـکاری بـا دسـتگاه های اجرایـی در زمینـه هم افزایی بیـن فعالان 
حـوزه اقتصـاد دیجیتـال بـرای ارائـه راهکارهـای تکمیلـی بـرای حـل مشـکات، بهبود 
وضعیـت حمـل و نقـل مسـافر بیـن شـهری، بهبـود وضعیـت حمـل بـار سـبک و نیمـه 
سـنگین بـا اسـتفاده از روش هـای حمل و نقـل جاده ای، هوایـی، دریایی و ریلـی؛ تامین 
زنجیره لجسـتیکی برای رشـد حوزه های کشـاورزی و تولیدی کشـور و هوشـمند سـازی 
حـوزه بهداشـت و درمـان از طریق ایجاد نسـخه الکترونیکی، پزشـکی از راه دور و پرونده 

الکترونیـک سـامت اعام شـد.
*دستاورد بزرگی که با تلاش جمعی فعالان حوزه حاصل شد و نمود پیدا کرد

محمـد خلج قاسـم آبـادی مدیرعامل گروه اسـنپ در گفت وگـو با خبرنگار فـارس، درباره 
حضـور خـود در ایـن دیـدار می گویـد: حضـور نماینده ای از شـرکت های دانـش بنیان یا 
شـرکت هـای فعـال در اقتصاد پلتفرمی کشـور کـه از اجـزای اقتصاد دیجیتال هسـتند در 
ایـن مراسـم نشـان دهنـده ایـن بود کـه این مـدل کسـب و کارها جایـگاه پیدا کـرده اند 

تـا در کنـار صنایـع بـزرگ و تولید کننـدگان بزرگ حضور پیـدا کنند.
وی گفـت: اصـل موضوع دسـتاورد بسـیار بزرگـی که با تـاش جمعی فعـالان این حوزه 
حاصـل شـده و نمـود پیـدا کرده اسـت تـا در فرصت دیـداری که بـا مقام معظـم رهبری 

فراهـم شـد حداقـل یـک نقش را ایفـا کنند و یک سـهم را بـه خود اختصـاص دهند.
خلـج گفـت: ایـن حضـور نشـان دهنـده دیـده شـدن فعالان ایـن کسـب و کارها توسـط 
مسـئولین کشـور اسـت کـه بـه معنـی دسـتیابی به جایـگاه هـای بهتـر و آینده حـوزه در 
کشـور خواهـد بـود کـه معتقـدم بـه درسـتی هـم بـه مقولـه اقتصـاد دیجیتال در کشـور 

توجه شـده اسـت.
مدیرعامـل گـروه اسـنپ یادآور شـد: البته مقـام معظم رهبـری در دیدار هـای اخیری که 
داشـتند تاکیـد کردنـد که شـرکت های دانـش بنیـان در عرصه اقتصـاد دیجیتال کشـور، 

پرچمـدار توسـعه کشـور هسـتند و رویکـرد مثبتی را نسـبت به این شـرکت هـا دارند.
وی دربـاره نتایـج ایـن دیـدار، گفـت: در ایـن جلسـه بـه دو نکته بـه خوبی پرداخت شـد؛ 
نخسـت، بخشـی از اکوسیسـتم اقتصـاد دیجیتـال که شـرکت ها و دسـتگاه هـای دولتی 
هسـتند کـه هنـوز از ابزارهـای دیجیتالـی اسـتفاده نکردنـد )بـه نوعـی اقتصـاد دیجیتالی 
شـده را توسـعه نـداده انـد( و با روش های غیـر فناور کار مـی کنند و مقـام معظم رهبری 
در ایـن بـاره بـه وزارت نفـت اشـاره کردنـد و گفتنـد چه خوب اسـت که ایـن وزارت خانه 
هـم از فنـاوری اسـتفاده کنـد. همچنیـن یکـی دیگـر از بخـش هـای اقتصـاد دیجیتـال 
زیرسـاخت مـورد نیاز بـرای اقتصـاد دیجیتال اسـت و همان اپراتورهـا، اینترنت نـرم افزار 
و سـخت نـرم افـزار هسـتند، ایـن زیرسـاخت هـا تـا حـدی شـکل گرفتـه انـد و اکنـون 
انتظـار مـی رود کـه دیگـر بخش هـای اقتصـاد کشـور به ایـن اجـزا بپیوندنـد و زنجیره را 

کنند. تکمیـل 
خلـج ادامـه داد: نکتـه دومـی کـه در ایـن دیـدار بـه خوبـی بیـان شـد تاکید مقـام معظم 
رهبـری بـر عـدم دخالـت دولـت در این بـازار بود. ایشـان در عین حـال تاکید داشـتند که 
بحـث نظارتـی دولـت بایـد پابرجا باشـد. این موضـوع هم نکتـه مهمی بود کـه امیدواریم 
پیـرو ایـن نکتـه در بخـش خصوصی شـاهد پشـتیبانی و حمایت هـا باشـیم و در مواردی 

هـم کـه نیـاز بـه فراهـم کردن بسـتر توسـط دولت اسـت این اتفـاق شـکل بگیرد.
* موج بزرگی در اقتصاد دیجیتال کشور رخ داد

همچنیـن رضـا الفـت نسـب سـخنگوی اتحادیه کسـب و کارهـای مجازی هـم در گفت 
وگـو بـا خبرنـگار فـارس، حضور نماینـده ای از بخش اقتصـاد دیجیتال در کشـور را اتفاق 

بسـیار خـوب و مبارکـی توصیف کرد.
وی توضیـح داد: این کـه در چنیـن دیداری، نماینـده بخش اقتصاد دیجیتال حضور داشـته 
اسـت و جزء سـخنرانان مراسـم بوده اسـت، اتفاق بسـیار خوبی اسـت و نشـان دهنده این 
اسـت کـه بـه اقتصـاد دیجیتـال توجه شـده اسـت و موضـوع اقتصـاد دیجیتال بـه تدریج 

بـرای حاکمیت همه مهم شـده اسـت.
سـخنگوی اتحادیـه کسـب و کارهـای مجازی افـزود: قبـل از اینکه سـخنرانی آقای خلج 
در جلسـه دیـدار مقـام معظـم رهبـری تولیدکننـدگان و صنعتگران را بشـنویم با دوسـتان 
در اتحادیـه صحبـت می کردیـم و همـه از اینکـه نماینده ایـن بخش از کسـب و کارها در 

این مراسـم حضور داشـته اسـت ابـراز تعجب مـی کردند.
الفـت نسـب اضافـه کـرد: البتـه کـه اکوسیسـتم اقتصـاد دیجیتـال، اکـو سیسـتم خاصی 
اسـت کـه حتـی یکـی از ایـرادات آن اسـت کـه همیشـه مشـغول کار خـودش اسـت تـا 
بتوانـد هـر روز تجـارت خـود را ارتقـا دهد و خدمـات خود را در سـطح بیشـتری از جامعه 
گسـترش دهـد و چنـدان بـه موضوعـات بیرونـی توجـه نـدارد. امـا بـه شـخصه بـا توجه 
بـه حضـورم در اتحادیـه کسـب و کارهـای اینترنتـی و اینکـه در حاکمیـت هـم حضوری 
 داشـته ام برداشـت ام مـن ایـن بـود کـه بـا این اتفـاق مـوج بزرگـی در اقتصـاد دیجیتال 

رخ داده است.
امـروز خدمـات اقتصـاد دیجیتـال بـا همـه ابعاد زندگـی مردم عجین شـده اسـت و همین 

زمینه سـاز رشـد سـریع آنها می شـود
*مقام معظم رهبری سال ها است که از ادبیات شرکت های دانش بنیانی و مسائل 

آنها آگاه هستند
حسـین اسـامی رئیـس سـازمان نظـام صنفی رایانـه ای اسـتان تهران هـم در گفت وگو 
بـا خبرنـگار فـارس، مـی گوید: اتفـاق بسـیار مثبتی که در ایـن حضـور رخ داد طرح نمای 

کلـی فضـای ایـن اقتصاد در کشـور از زبان یکـی از اعضـای صنف بود.
وی گفـت: اینکـه مدیرعامـل اسـنپ بـه عنوان نماینـده اقتصـاد دیجیتال در حضـور مقام 
معظـم رهبـری صحبـت کردنـد و جـزء نفـرات اول و دوم بودنـد که صحبت مـی کردند، 

نسـبت بـه دیـدار دو سـال قبل، حضـور و بـروز اقتصـاد دیجیتال را بیشـتر کرد.
 رئیـس سـازمان نظـام صنفـی رایانـه ای اسـتان تهـران گفت: البتـه مقام معظـم رهبری 
سـال ها اسـت کـه از فضـای دانـش بنیان بـا ادبیات شـرکت هـای دانش بنیانـی حمایت 

مـی کننـد  و به مسـائل آنها آگاه هسـتند.
وی اضافـه کـرد: امـا فضـای اقتصـاد دیجیتـال فضایـی اسـت که در کشـور آینده بسـیار 
درخشـانی را بـرای آن متصـور هسـتیم و وجـود صرفـا یـک نماینـده نمـی توانـد ابعـاد 
مختلـف ایـن فضـا را را بازگـو کنـد. امیدواریم کـه در دیدارهای بعـدی تعـداد نمایندگان 

ایـن حـوزه بیـش از پیش شـود.
اسـامی اظهارداشـت: معتقـدم کـه نکته مثبـت این حضور این بـود که تقریبـاً نمای کلی 
از فضـای اقتصـاد دیجیتـال در کشـور بـه نوعـی از زبـان آقـای خلـج مطرح شـد و لازم 

اسـت کـه بیش از پیـش به ایـن موضوعـات بپردازیم.
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ابطال رای کلیات طرح صیانت توسط معاونت قوانین مجلس

کلیات طــرح صیانــت در رونــدی عجیب، 
پرحاشــیه و ضربتی توسط موافقان جدی این 
طــرح به تصویب رســید آن هم در روزی که 
مجلس در حال بررســی کلیات بودجه بود.  به 
کلیات طرح  گزارش خبرگزاری خبرآنایــن، 
صیانت، مصوبه ای که بــر زندگی تمام مردم 
ایــران نقش دارد و مدت هاســت در پروســه 
رســیدگی به آن حساسیت های بسیاری وجود 
داشــته صبح امروز و در اقدامی عجولانه که 
انتقادات بســیاری به همراه داشت به تصویب 
رسید.یک مســیر کاما غیر شفاف و پر انتقاد 
که حــالا در یک رای گیری  شــتاب زده به 
تصویب رســیده . آن هم در نشستی که قبل 
از آغازش علی نیکزاد رئیس نشســت صحن 
اعام کرده بود جلســه اش رسمی نیست اما 
در کمال تعجب این نشست برگزار و حاصلش 

تصویب کلیات طرح صیانت بود.
در این جلســه تنها یکی از نمایندگان حاضر 
مخالفت کرد و رای مخالف به طرح داد. جال 
رشــیدی کوچی از مخالفان صیانت که در این 
جلســه گفته بود که »عده ای برای موافقت با 
این طرح با من تماس می گیرند و من را تهدید 
می کنند.« پس از نشســت کمیسیون در گفت 
و گو با خبرآناین از این جلســه خبرساز می 
گوید. او البته امید دارد این کمیســیون رای با 
رای دیگر نمایندگان از دســتور کار خارج کند 
و می گوید:» براساس ماده 1۲۷ قانون داخلی 
مجلس اگر تعدادی از نمایندگان تقاضای لغو 
کمیســیون مشترک در هر موضوعی را داشته 
باشــند در صحن رای گیری خواهد شد و اگر 
رای بیــاورد ادامه بررســی موضوع مربوط به 
کمیســیون در صحن صــورت می گیرد و ما 

پیگیر این موضوع هستیم.«
در جلسه ای که برگزاری اش غیرقانونی اعام 
شــده بود، اتفاقات عجیبی افتاد و کمیسیون 
مشــترک و تصویــب کلیات طــرح صیانت 
موافقت کرد. اعتراض شما هم به جایی نرسید.
بله متاسفانه. امروز کلیات طرح صیانت نسخه 
۹ بهمن 1۴00 در یک کار کم سابقه تصویب 
شــد. در حالی که مجلس به بررســی کلیات 

بودجه ورود کرده و در دو نوبت آن را بررســی 
می کند، جلسه کمیسیون مشترک برگزار شد و 
با 18 رای موافق و یک رای مخالف این طرح 
رای آورد و طبیعتا جزئیات آن براســاس این 
کلیات مصوب شــده طرح در دستور کار قرار 

خواهد گرفت. 
شما تنها مخالف طرح بودید. درباره دلایل تان 

برای مخالفت توضیح می دهید؟
من در جلسه مخالفت داشتم و دلیل مخالفتم 
این بود که بعد از این همه مدت که فریاد زدیم 
باید برای مردم این طرح تبیین شود، این اقدام 
انجام نشــد. باید نگرانی هــای مردم برطرف 
می شــد چرا که نگاه ها نســبت به طرح منفی 
بوده و نتوانســتیم آن را تغییر دهیم. برگزاری 
چنین جلســاتی با این شــکل رای گیری نگاه 
مــردم را بدتر می کند و می بینیم بازخود آن در 
فضای مجازی و حقیقی چه چیزی است. مردم 
نگران هســتند. امیدوار بودیم این اتفاق نیافتد 
که افتاد. مــاده 1۶۷ قانون داخلی مجلس اگر 
تعدادی از نمایندگان تقاضای لغو کمیســیون 
مشــترک و ویژه  در هر موضوعی را داشــته 
باشــند در صحن رای گیری خواهد شد و اگر 
رای بیاورد ادامه بررســی موضوع مربوطه در 

صحن صورت می گیرد و ما پیگیر این موضوع 
هستیم.

تنها منتقد جلســه تصویب طــرح صیانت:چه 
چیزی در طرح اســت که این قــدر با عجله 
مصوبش کردید؟/تعداد طرفداران عدم شفافیت 

در مجلس بیشتر است!
دیگر نماینده مجلس آقــای نوری قزلجه در 
جلسه صبح تذکر داده بودند که برگزاری این 
جلسه قانونی نیست و آقای نیکزاد در این باره 
صحبت کردند که جلسه رسمی نیست. چگونه 
ممکن است در جلسه ای غیررسمی، موضوعی 

به این مهمی به تصویب برسد؟
من با آقای قالیباف صحبت کردم و ایشان هم 
تاکید داشــتند که برگزاری چنین جلسه ای در 
چنین شــرایطی خاف آیین نامه است و نباید 
برگزار شــود. تذکری که آقای نــوری دادند 
بر همین اســاس بود و رئیس جلســه نیز آن 
را تایید کردند اما جلســه برگزار شد. دوستانی 
که نگاهشــان به طرح صیانت مثبت نبود به 
این جلســه نیامدند و من فکر کردم شاید عدم 
حضور در جلســه دردی را دوا نکند به همین 
دلیل به جلسه رفتم و آن جا به عنوان مخالف 
صحبــت کردم. ایــرادی را که شــما مطرح 
می کنید به نظر ما هم وارد است و قطعا آن را 

بررسی خواهیم کرد.
انتقــادی که در فضــای مجازی از ســمت 
اصولگرایان مطرح می شود این است که جبهه 
پایــداری که به دنبال تصویــب طرح صیانت 
هســتند، در زمان تصویب برجام در مجلس، 
منتقــد بودند که چــرا برجــام در ۲0 دقیقه 
تصویب شد و حالا خود این افراد طرح صیانت 
را در 10 دقیقه به تصویب رســانده اند. با این 

صحبت تا چه حد موافق هستید؟

متاســفانه فرآیند رای گیــری طرح صیانت در 
کمتــر از 10 دقیقه اتفاق افتاد . اســتدلال و 
اســتنباط موافقان طرح در کمیسیون این بود 
که سلسله جلســاتی پیش از این برگزار شده 
و موافقان و مخالفــان صحبت کرده اند اما به 
نظر من به علت این کــه طرح جدیدی ارایه 
شــد و حتی با پیگیری هایی که من داشــتم 
در آخریــن لحظات این طرح به دســت من 
رسید، وقت بیشــتری برای بررسی لازم بود. 
بــا توجه به این که نســخه جدید مورد بحث 
بود، جا داشت که رئیس کمیسیون اجازه دهد 

که بررســی بیشــتری صورت بگیرد و مرکز 
پژوهش ها نیز نظر خود را بیان کند. من دلیل 
این همه تعجیل را متوجه نمی شــوم و یکی از 
انتقادهای من همین بود که این همه تعجیل 
باعث نگرانی مردم خواهد شــد. چه چیزی در 
این طرح وجود دارد که برای تصویب آن این 

همه عجله دارند؟
یکی از شــعارهای پررنگ این مجلس، شعار 
شفافیت بود اما به نظر می رسد آنچنان که باید 

نمایندگان از آن پیروی نمی کنند...
من سخنگوی فراکسیون شــفافیت هستم و 
تا به امروز تمــام آرای مهمی که مردم تقاضا 
داشــتند آنها را به صورت شفاف، بارها و بارها 
منتشــر کردم و ابایی از این موضوع ندارم اما 
باید بگویم متاســفانه تعداد نمایندگان مخالف 
عملی شفافیت، آنهایی که در حرف می گویند 
شــفافیت  اما در عمل به دنبال عدم شفافیت 
هســتند، نســبت به موافقان حقیقی شفافیت 

بیشتر است.
طرح  صیانت  از همین الان شکست 

خورده است 
یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلــس نیز در همیــن رابطه تاکید 

کــرد که طرح  صیانت  همچون بقیه طرح های 
مسدودسازی و محدودســازی از همین الان 

شکست خورده است. 
روح الله حضرت پور با اشاره به تصویب کلیات 
طرح حمایــت از حقوق کاربــران در فضای 
مجازی در کمیســیون مشترک در مطلبی در 

صفحه توییتر خود نوشت:
بقیــه طرح های  »طــرح  صیانت  همچــون 
مسدودسازی و محدودســازی از همین الان 
شکست خورده است. مجلس حق ندارد برای 
مردم تعیین تکلیف کند.  از همان ابتدا مخالف 

این طرح بودم و تــاش می کنیم طرح را به 
صحــن آورده و ردش کنیم. برخی نمایندگان 
می خواهند بدون نظر مجلس طرح را تصویب 
کنند. دولت ها نمی توانند در مقابل تکنولوژی 
بایســتند. میلیون ها شــغل در بســتر فضای 
مجازی ایجاد شــده که دولــت وظیفه دارد از 
آن هــا حمایت کند، نه اینکــه به دنبال حذف 

این فضا باشد.« 
ابطال رای کلیات طرح صیانت توسط 

معاونت قوانین مجلس
طـرح  مشـترک  کمیسـیون  عضـو  کوچـی   
صیانـت گفـت: معاونـت قوانیـن در نامـه ای 
از رعایـت نشـدن آئیـن نامه داخلـی در فرایند 
بررسـی طـرح صیانـت خبـرداد و تاکیـد کرده 
که آنچه در جلسـه دیروز کمیسـیون مشـترک 
رای گیـری شـده متفاوت از طرحی اسـت که 
از صحـن علنـی مجلـس بـه ایـن کمیسـیون 
ارجـاع شـده و اساسـا نبایـد مبنای رسـیدگی 
و رای گیـری در کمیسـیون قـرار مـی گرفت.

قرار بوده کمیسـیون، موادی که براسـاس 
حکـم رهبـر انقاب در صاحیت شـورای 
عالـی فضـای مجازی اسـت را اسـتخراج 
و مطابـق مصوبه شـورای عالی آن دسـته 
تقنینـی  صاحـت  در  کـه  مـواردی  از 
امـا آن  مجلـس اسـت را تصویـب کنـد 
 چـه تصویـب شـده مطابـق بـا این مـوارد

 نیست. 
اگـر کمیسـیون بنـا داشـت متـن ارجاع شـده 
از صحـن علنـی را تغییـر دهـد تنهـا راه آن 
اسـتفاده از مـاده 1۴۲ آئیـن نامـه داخلـی و 
ارجـاع بـه مرکـز پژوهـش هـا بـود امـا ایـن 
موضـوع تحقـق نیافتـه و لـذا در رای گیـری 
مجلـس  نامـه  آئیـن  قانـون  طـرح،  کلیـات 

رعایـت نشـده.
 بـه دلایـل ذکر شـده و این که مصوبـه اخیر 
متفـاوت از طـرح ارجاعـی بـه این کمیسـیون 
امـکان  شـده  گیـری  رای  آنچـه  اسـت، 
بارگـذاری درسـامانه قوانیـن مجلـس را ندارد 
و نمـی تواند مبنای رسـیدگی کمیسـیون قرار 

. د گیر

دیدگاه

پوتین یک نقطه عطف را در عمر طولانی حکومتش به نمایش گذاشت
»ولادیمیر پوتین به تنهایی پشــت یک میز در اتاقی بزرگ 
و ســتوندار در کاخ کرملین نشسته بود؛ نگاهی از آن سوی 
این اتاق پارکت شــده به اعضای شورای امنیت دولت خود 
انداخت و پرسید که آیا کسی از آنها می خواهد نظر دیگری 
درباره تصمیمش بیان کند؟ با سکوت مواجه شد. چند ساعت 
بعد، این رئیس جمهور روسیه در تلویزیون دولتی ظاهر شد تا 
در مورد اوکراین سخنرانی کند؛ کشوری که به گفته پوتین 
تبدیل به یک کشور مستعمره با رژیمی دست نشانده شده و 

هیچ حق تاریخی برای موجودیت ندارد.«
به گزارش ایسنا، روزنامه گاردین در تحلیلی درباره تحولات 
اخیــر مربوط به تصمیــم جنجالی اخیــر ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روسیه برای به رسمیت شناختن استقال دو 

جمهوری جدایی طلب شرق اوکراین نوشت:
»احتمــالا طــرح دوگانه پوتیــن که بافاصلــه با امضای 
توافقنامه ای بر سر به رسمیت شــناختن دو دولت نایب در 
شرق اوکراین به عنوان موجودیت های مستقل توسط مسکو 
همراه شد، به عنوان یکی از نقاط عطف عمده عمر ۲۲ ساله 

و همچنان ادامه دار حاکمیت او در تاریخ ثبت خواهد شد.
در اینجا او سیاســتمداری نبود کــه بخواهد تیمش را برای 
بحث و گفتگو دعوت کرده باشــد، بلکه یک رهبر عالی بود 
که عوامل خود را گرد هم آورد و به تضمین مسئولیت جمعی 
برای تصمیمی که حداقل ســاختار امنیتی در اروپا را تغییر 
می دهد و ممکن است به جنگی وحشتناک با قابلیت از پا در 

آوردن اوکراین تبدیل شود، پرداخت.
پوتین در عین حال در ســخنرانی خود هم خشمگین و هم 
پرشــور ظاهر شــد و تقریبا با اطمینــان می توان گفت که 

خودش آن را نوشته است.
پوتین اخیــرا در اقدامی که نشــانه ای نمادیــن از انزوای 
فزاینــده اش و عدم وجــود همتایی برای پاســخ دادن به 
حرفهایش و یا به بحث کشــیدن ایده هایش است، به دیدار 
بــا سیاســتمداران از جمله وزرای دولت خودش در پشــت 
میزهایــی متظاهر و بــزرگ، ظاهرا به عنــوان یک اقدام 

احتیاطی برای مقابله با کووید، پرداخته است.
با این حال او در نشســت با اعظای شورای امنیت روسیه در 
روز دوشــنبه، در حالی که اســتفاده اش از یک میز طولانی 
برای همه مناســب به نظر می رسید، خودش به تنهایی در 

پشــت یک میز نشست و زیر دســتان خود را از فاصله ای 
به طرزی مضحک دور نظاره کــرد، در حالی که آنها روی 
صندلی هایشــان دســت و پای خود را گم کــرده و منتظر 

نوبتشان برای مواجهه با پرسش های رئیسشان بودند.
پوتین از پشــت میزش در حالی که مرتبا لبخندی مغرورانه 
میــزد، تک به تک به صحبت های اعضای شــورای امنیت 
دولتش گوش می داد. این نهاد شــامل معــدود افراد مورد 
اعتماد پوتین اســت اما حتی برخی از آنها به نظر  رسید که 
از این وضعیت وحشــت زده شده اند و از عدم تمرکزشان در 

صحبت کردن عصبی بودند.
ناریشــکین، رئیس جنگ طلب سرویس جاسوسی  سرگئی 
روسیه، که از بابت طرح اظهارات تهاجمی ضدغرب شهرت 
دارد، در مواجهه با پرســش پوتیــن در مورد حمایت یا عدم 
حمایت از تصمیمش در وضعیتــی معذب دچار لکنت زبان 

شد.
پوتین دو بار با عتاب به او گفت: »مستقیم صحبت کن!«

در نهایت، ناریشکین زمانی که توانست بر حرفش تمکرکز 
کند گفت که از »تبدیل شدن جمهوری های خلق دونتسک 
و لوهانســک به بخشی از خاک روســی« حمایت می کند. 
پوتین به او گفت که چنین چیزی موضوع بحث نیســت و 
موضوع تنها بررسی به رسمیت شناختن استقال آنها است.

برخــی معتقد بودند که این ممکن اســت یک رویارویی به 
دقت برنامه ریزی شده باشــد تا پوتین به غرب نشان دهد 
چه گزینه های دیگری ممکن اســت در دسترس باشد، اما 
طرز حرف زدن دست پاچه ناریشکین چیز دیگری را نشان 

می داد.
به ســختی می توان گفت که آیا پوتین از ماه ها پیش برای 
برنامه اش برای اوکراین تصمیم گرفته بود یا اینکه او بدون 

بررسی قبلی برنامه ای را تعیین کرده است اما مطمئناً واضح 
بود که تصمیمش برای به رســمیت شناختن استقال این 
مناطق قبل از این نشست عجیب و غریب و صحنه پردازی 

شده اتخاذ شده است.
تبادل نظر بســیار اندکی صورت گرفــت و  تصاویر نمای 
نزدیک از ساعت مچی های برخی از شرکت کننده ها حاکی 
از آن بــود که این پخش »زنده« در حقیقت چند ســاعت 
قبــل از زمان پخش فیلمبرداری شــده و این ایده که همه 
چیز خود انگیخته و فوری بوده با این واقعیت هر چه بیشتر 

تضعیف شد.
ایــن جلوی این که پوتین به طور خــاص بر این رویداد به 

عنوان یک تبادل نظر صادقانه تأکید کند را نگرفت.
او بیان داشــت: هر یک از شما می دانید، و من هم به طور 
 ویژه می خواهم بر آن تأکید کنم...من قباً در مورد هیچ یک 
از این مســائل با شــما بحث نکردم. من قبا نظر شما را 
نپرســیدم. و این به صورت خودجــوش اتفاق می افتد، زیرا 

می خواستم نظرات شما را بدون هیچ آمادگی اولیه بشنوم.
 حضور یافتن پوتین تنها چند ســاعت بعد از این رویداد در 
یک سخنرانی طولانی، از پیش آماده شده و جامع، این ادعا 
که همه این فرآیند تصمیم گیری همزمان صورت گرفته را 

غیرقابل قبول تر کرد.
تصمیم پوتین برای به رسمیت شناختن استقال این مناطق 
به برخی از سؤالات پاسخ می دهد، اما برخی دیگر نیز بدون 
پاســخ باقی می مانند. این احتمال وجــود دارد که پوتین به 
ســادگی این دو جمهــوری را »همانطور که هســتند« به 
رســمیت بشناســد. این امر، پس از طرح ماه ها سناریوهای 
آخرالزمانی، احتمالًا در محافل خصوصی از سوی اوکراین و 

غرب به عنوان یک نتیجه خوب پذیرفته خواهد شد.
امــا به نظر می رســد که پوتین خیلی بیشــتر از این که به 
سادگی از شــرق اوکراین لقمه ای بیرون بکشد و مسئولیت 
رسمی مناطقی که از قبل تحت کنترلش داشت را تقبل کند، 

در ذهنش برنامه دارد.
ســخنان پایانی پوتین، مبنی بر اینکه اگر کی یف خشونت 
را متوقف نکند، مســئولیت »خونریزی متعاقب« را بر عهده 
خواهد داشــت به شدت شوم بود. کاماً ساده این مانند یک 

اعان جنگ به نظر می رسید.«

فرآیند رای گیری طرح صیانت در کمتر از ۱۰ دقیقه اتفاق افتاد. دلیل این همه تعجیل را متوجه 
نمی شوم، چه چیزی در این طرح وجود دارد که برای تصویب آن این همه عجله دارند؟

,,
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رابطه بانک مرکزی با دولت اصلاح می شود
رئیــس کل بانک مرکزی تاکید کــرد: ایجاد اصاحات 
اساسی در نظام بانکی با توجه به نیازهای کنونی جامعه، 

دستور کار اصلی بانک مرکزی در دوره جدید است.
به گزارش روزنامه صبح امــروز به نقل از بانک مرکزی، 
»علی صالح آبادی« در دومین جلســه هم اندیشی دوره 
ای با صاحبنظران و اســاتید اقتصادی با اشاره به اضاع 
اصاحات اساســی در بانکداری گفــت: ارتباط دولت با 
بانک مرکزی، بانک مرکزی با بانک ها و بانک ها با مردم 
نیازمند اصاحات اساسی اســت که در دستور کار بانک 
مرکزی قرار دارد و در این مســیر به طور حتم از نظرات 

صاحبنظران اقتصادی نیز بهره خواهیم برد.
وی با اشــاره بــه رابطه دولت با بانــک مرکزی، گفت: 
رابطه دولت با بانک مرکــزی در موضوعات مختلفی از 
جمله تنخواه، خرید ارز حاصل از صادرات نفتی و بانکدار 
بودن دولت تعریف شــده و لازم است برای رابطه بهینه 

اصاحاتی در این زمینه انجام شود. 
رئیس شــورای پول و اعتبار در خصــوص رابطه بانک 
مرکزی با بانک ها نیز بیان داشت: یکی از مهمترین ارتباط 
بانــک مرکزی با بانک ها در زمینــه ناترازی بانک ها در 
قالب اضافه برداشت است که برخی بانک ها در این زمینه 
دچار ضعف های متعددی هســتند و در این حوزه نیازمند 

اصاحات اساسی و نظارت جدی هستیم.
وی تاکیــد کــرد: بانک واســطه گر وجوه اســت و حق 
بنگاهداری ندارد. ضمن اینکه مدیریت ریسک در شبکه 
بانکی نیز بســیار مهم اســت؛ اینکه یک بانک نقدینگی 

خود را در یک یا چند پروژه خاص حبس کند و آن پروژه 
از نقدینگی لازم  برخوردار نباشــد بانک با مشکل مواجه 
می شود و در نهایت از بانک مرکزی استقراض می کند. 

رئیس کل بانک مرکــزی ادامه داد: بنابراین بانک ها باید 
بخشــی از دارایی های خود را به شــکل نقد یا شبه نقد 
نگهــداری کنند که در این خصوص در یک ســال اخیر 

اوراق دولتی مطرح شده است. 

وی افــزود: در سراســر جهان اوراق دولتــی جزو اوراق 
شبه نقد اســت که بانک های مرکزی می توانند آن را در 
عملیات بازار باز ریپو کنند تا دچار مشــکل نقدشوندگی 

نشوند.
صالح آبادی در بحث ارتباط بانک ها با مردم به موضوعات 
شرعی و عقود قراردادها پرداخت و گفت: در این خصوص 
موضوعات مهم و متعددی وجود دارد که نمونه ای از آن 

عقود بانکی بر مبنای اصول فقهی و اسامی است. 
برپایه این گزارش، صاحبنظران اقتصادی در این جلســه 
با تشــریح و تحلیــل موضوعات، نقش متــداول بانک 
های مرکــزی در جهان برای ایجاد ثبــات اقتصادی و 
درگیر نبودن مســتقیم در مقوله رشد اقتصادی، الزامات 
و راهکارهــای تامین مالی غیرتورمی کســری بودجه و 
هدایت اعتبارات به ســمت بخشــهای مولد راه کارهای 

پیشنهادی خویش را ارائه کردند.

گواهی عدم سوءپیشینه از مجوز شروع 
کسب وکار حذف شد

وزیر امور اقتصادی و دارایی از مصوبه هیئت مقررات زدایی بهبود محیط کسب وکار برای حذف شرط 
ارائه مدرک عدم سوء پیشینه متقاضیان در  بیش از ۹0 درصد مجوزهای کشور خبر داد.

به گزارش ایســنا، احسان خاندوزی اظهار کرد: در جلسه دیشب هیئت مقررات زدایی و بهبود فضای 
کسب و کار مقرر شد، ابتدا خود وزارت اقتصاد به عنوان پیشگام تسهیل مجوزها، تمام مجوزهای زائد 
مرتبط با سازمان های زیر مجموعه را بررسی و آنها را تسهیل یا حذف کند. در همین راستا در جلسه 
امشب، تمام مجوزهای دارای شروط مبهم و قابل تفسیر که می توانست برای مردم و فعالان اقتصادی 
سؤتعبیر ایجاد کند و آنها را ماه ها در پیچ و خم دستگاه های اداری معطل کند، بررسی و تعداد 5۷ مجوز 

در حوزه های بورسی، گمرکی، شرکت های بیمه، خدمات مالیاتی و ... تسهیل یا حذف شد. 
وزیر اقتصاد با تشــکر از وزارت ورزش و جوانان بابت همکاری بسیار خوب با هیئت مقررات زدایی و 
بهبود فضای کسب و کار، اعام کرد: در جلسه هیئت، تمام مجوزهای مرتبط با شروع کسب و کار ها 

در حوزه ورزش و جوانان نیز حذف، تسهیل و یا شفاف سازی شد.
وی مصوبه بسیار حائز اهمیت دیگر هیئت مقررات زدایی و بهبود فضای کسب و کار در جلسه مذکور 
را تصویب حذف شرط »عدم سؤپیشینه« افراد به عنوان شرط شروع کسب و کار اعام کرد، بجز در 

مواردی که قوانین رسمی، در این ارتباط، تصریح کرده باشند. 
خاندوزی تصریح کرد: باور ما این اســت که نباید افرادی که در دورانی از زندگی خود مرتکب بزه و 
تخلف شده اما بعداً به دامن جامعه بازگشته و می خواهند فعالیتی اقتصادی را شروع کنند، بخاطر الزامات 
»فرا قانونی« از حق کسب وکار محروم شوند.وی با بیان اینکه الزام افراد به ارائه مدرک عدم سؤپیشینه 
برای شروع فعالیت اقتصادی، موجب نارضایتی بسیار زیادی بین مردم شده بود، گفت: پس از بررسی ها 
مشخص شد، تا کنون بیش از ۹0 درصد از مجموع 300 مجوز کسب وکاری که شروع آنها، مشروط 
به ارائه عدم سؤپیشینه شده بود، فاقد پایه قانونی بوده و تنها 10 درصد از آنها مستند به مصوبه مجلس 

شورای اسامی یا شوراهای عالی بوده است که خوشبختانه این ۹0 درصد امشب کنار گذاشته شد.
وزیر اقتصاد ادامه داد: همچنین شــروط زائد دیگری از جمله تعیین شرط سنی حداقل ۲5 سال برای 
شــروع کسب و کار نیز در جلسه امشب هیئت مقررات زدایی و بهبود فضای کسب و کار حذف شد، 
چرا که عقیده ما بر این است، اگر فرد واقعاً مدرک تخصصی مربوط را دارد یا دوران خدمت سربازی 

را پشت سر گذاشته، در هر سنی باید بتواند وارد کسب و کار شود.
خاندوزی در پاسخ به سؤالی در خصوص کیفیت و سرعت اتصال دستگاه های اجرایی کشور به درگاه 
ملی مجوزها، گفت: در هفته های اخیر، سرعت همکاری دستگاه ها برای برخط شدن مجوزهای خود 
بسیار افزایش یافته که جای تشکر، هم از خود دستگاه های اجرایی دارد و هم صدا و سیما که همکاری 

بسیار خوبی در این زمینه داشته است.
وی افزود: بنظر می رسد این خبر خوشی برای قاطبه مردم و فعالان اقتصادی در پایان اسفندماه بویژه 
با توجه به همکاری بسیار خوب دستگاه هایی مثل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ورزش و جوانان 
و چند دستگاه دیگر باشد.خاندوزی گفت: البته برخی از دستگاه ها هم هستند که مجوزهای خود را به 
صورت برخط روی سامانه های خود قرار داده اند اما سامانه آنها از معبر درگاه ملی نظام یکپارچه مجوزها 

عبور نمی کند که دارد تاش می شود، مشکات فنی برای پیوستن آنها هم حل شود.
وزیر اقتصاد تصریح کرد: برخی دستگاه ها هم متأسفانه در این زمینه، خیلی نسبت به تکلیف قانونی 
خود عقب هســتند و ما به وزرا و مسئولان عالی این دستگاه ها اعام کردیم که انتظار می رود، این 
عقب ماندگی را تا 18 اسفند ماه جبران کنند.خاندوزی در پاسخ به سؤال دیگری تأکید کرد: ما بسته 
به مورد و با ذکر مصداق، کاماً آماده هستیم، هر نقد و شکایتی در زمینه صدور مجوزهای مرتبط با 
حوزه وزارت اقتصاد و زیر مجموعه آن را رســیدگی کنیم و در صورت صحت، من زیر مجموعه های 
وزارت اقتصاد را مکلف خواهم کرد که حتماً به آن رسیدگی کنند. اراده جدی و قطعی نه تنها وزارت 
اقتصاد بلکه کل دولت این است که کمک کنیم، فرآیند شروع کسب و کار در کشور ما سهل، ساده، 

کم هزینه، روان و بدون فساد باشد.

  بازار پرتب و تاب میوه و صیفی
تب بازار میوه و صیفی این روزها بســیار داغ اســت و مشــاهدات نیز نشــان می دهد که برخاف 
وعده مســئولان مربوطه نه تنها هنوز قیمت برخی اقام کاهشی نشــده، بلکه این افزایش قیمت 
به برخی دیگر از محصولات نیز ســرایت کرده است.به گزارش ایسنا، بر اساس مشاهدات میدانی از 
میوه فروشی های سطح شهر تهران قیمت هر کیلو ســیب زمینی1۷هزار و800 تومان، پیاز 10 هزار 
تومان، گوجه فرنگی15هزار و800 تومان، خیار 13 هزار تومان، هویج 11 هزار تومان، کاهو 1۲ هزار 
تومان، لیموشــیرین 3۲ هزار تومان، سیب قرمز ۲1 هزارتومان، پرتقال 18 تا 30 هزار تومان، موز 3۷ 
هزار تومان و انار 35 هزار تومان است.گفتنی است قیمت های ذکر شده حدودی بوده و ممکن است در 
برخی مناطق بیشتر یا کمتر باشد.در میادین میوه و تره بار نیز قیمت هر کیلو انار 1۶هزار و۷00 تومان، 
انواع پرتقال 10 تا 1۷ هزار تومان، سیب قرمز 1۲هزار و۲00 تومان، سیب زرد 1۴هزار و۲00 تومان، 
انواع نارنگی 13 تا 15 هزار تومان، لیموشیرین 1۹هزار و۹00 تومان، موز 31 هزار و500 تومان، انواع 
خیار 8000 تا 11 هزار تومان، گوجه فرنگی10 هزار و۹00 تومان، ســیب زمینی 10 هزار تومان، پیاز 

۶۲00 تومان و هویج ۶500 تومان است.

 واکنش همتی به اظهارات صالح آبادی
ارز نیمایی را ۴۲۰۰ تومان نفروختیم

رئیس کل اســبق بانک مرکزی ضمن رد ادعای خرید ارز نیمایی و فروش آن با نرخ ۴۲00 تومانی 
تاکید کرد که کســری حدود شــش میلیارد دلاری تامین ارز کالاهای اساسی از محل منابع و ذخایر 
بانک مرکزی تامین شده که این اقدام با موافقت شورای عالی اقتصادی سران سه قوا و تائید رهبری 
بوده اســت.اخیرا علی صالح آبادی- رئیس کل بانک مرکزی- طی اظهاراتی در رابطه با چرایی رشد 
نقدینگی در جریان تامین ارز کالاهای اساسی گفته که در سال گذشته دولت چهار  میلیارد دلار درآمد 
نفتی داشــته اما از آنجایی که به 10 میلیارد دلار ارز نیاز داشت، بانک مرکزی شش میلیارد دلار ارز 
را از سامانه نیما به قیمت نزدیک به نرخ آزاد خریداری کرد و به قیمت ۴۲00 تومان به واردکنندگان 
فروخت.در اظهارات صالح آبادی این طور اعام شد که دولت گذشته با این اقدام عما دست به چاپ 
پول زده و از مابه التفاوت نرخ ارز ۴۲00 تومانی و ارز نیما کسری بوجه خود را جبران کرد که موجب 
افزایش پایه پولی، افزایش نقدینگی و تورم شــده اســت. اما به دنبال مسایل مطرح شده عبدالناصر 
همتی- رئیس کل اسبق بانک مرکزی- درباره این کسری ارزی کالای اساسی و نحوه تامین آن به 
ایسنا توضیحاتی داده است.وی با اشاره به اینکه سال گذشته در راستای سیاست دولت، با نرخ ترجیحی 
10 میلیارد دلار ارز برای تامین کالاهای اساسی تامین شد گفت که ارز ۴۲00 تومانی در مرحله اول 
از محل درآمدهای وصولی سال 13۹۹ سهم دولت که حدود چهار میلیارد دلار  بود تامین  شد، اما به 
دلیل عدم کفایت درآمدهای ارزی دولت و با توجه به ضرورت تامین کالاهای اساسی، دارو  و نیازهای 
ضروری مربوط به معیشــت مردم، کسری فوق از محل مانده ذخایر بانک مرکزی که به نرخ ۴۲00 

تومان در ترازنامه بانک ثبت شده بود، تامین شد.
کسری از محل منابع بانک مرکزی تامین شد نه فروش ارز نیمایی

به گفته وی حدود شــش میلیارد دلار از محل منابع و ذخایر موجود در حساب های کارگزاری بانک 
مرکزی که متعلق به بانک مرکزی بود، استفاده شد.

تامین ارز با موافقت سران سه قول و تائید رهبری بود
رئیس کل اسبق بانک مرکزی این را هم گفت که این اقدام باموافقت شورای عالی اقتصادی سران 
قوا  و تایید مقام معظم رهبری انجام شده است. ضمن اینکه به دستور مقام معظم رهبری مقرر شد 
آن بخش از ذخایر ارزی  بانک مرکزی که برای خرید دارو وســایر کالاهای اساســی مصروف شده 
است به عنوان بدهی دولت به بانک مرکزی ثبت و از محل درآمدهای ارزی آتی دولت طی سه سال 

تسویه شود. 
ارز نیمایی را 4۲۰۰ تومان نفروختیم

همتی ادامه داد: بنابراین  بانک مرکزی سیاست خرید ارز با نرخ نیما و فروش آن با نرخ ۴۲00 تومان 
نداشــته اســت و خرید و فروش بانک مرکزی در سامانه نیما مشخص بوده و جدا از نحوه تامین ارز 

کالاهای اساسی است.
 به رهبری گزارش دادم  و اسناد آن موجود است

وی در ادامه با بیان اینکه دولت طبق مجوزهای خاص شــورای عالی اقتصادی سران قوا یا تکالیف 
قانون بودجه، نسبت به فروش ارزهای مسدودی صندوق توسعه ملی به بانک مرکزی اقدام می کند که 
قطعا پایه پولی را متاثر خواهد کرد افزود: در این  خصوص نیز در هنگام حضور در بانک مرکزی آثار این 
گونه تصمیمات را  به مقام معظم رهبری گزارش داده و توقف تسعیر منابع  مسدودی را خواستار شدم 
که با دستور ایشان استفاده از این رویه از اول سال 1۴00منع شد که اسناد و مدارک  این تصمیمات 

در بانک مرکزی موجود است.

باخبر باشید

سه روز از اجرای طرح بنزینی در کیش گذشت

الگوی جزیره سراسری می شود؟
مریم فکری

روزهای پایانی آذرماه بود که پیشنهاد اجرای 
آزمایشی طرح اختصاص ســهمیه بنزین به 
افراد به جــای خودروهــا در دو منطقه آزاد 
کیش و قشم در دولت مطرح شد و تصمیم ها 
در این مسیر بود که در صورت اجرای موفق، 
در رابطه با گسترش طرح تصمیم گیری شود.
داســتان از انتشــار نامه محرمانــه معاون 
اقتصــادی رییس جمهــور مبنی بــر اجرای 
آزمایشــی طرح »بازتوزیع یارانــه بنزین از 
طریق ارائه ســهمیه بنزین به افراد به جای 
خودروهــا« در دو جزیره کیش و قشــم در 
فضای مجازی شــروع شــد که یک هفته 
بعد، جواد اوجی وزیر نفــت، اعام کرد این 
طرح آزمایشــی با هدف توزیع عادلانه یارانه 
بنزین است و پس از کارشناسی شدن و رفع 
ابهامات، بر حســب صاحدید تیم اقتصادی 
دولت و دســتور رئیس جمهور، در کل کشور 

قابل اجرا خواهد بود.
براساس نظام سهمیه بندی فعلی در خصوص 
بنزیــن، تنهــا ۲۷ میلیون دارنــده خودرو و 
موتورســیکلت در کشــور از یارانــه بنزین 
بهره مند می شــوند و کســانی که دو یا چند 
وســیله نقلیه دارند، بیشتر از کسانی که یک 
وســیله نقلیه دارند، از یارانه بنزین بهره مند 
هستند؛ اما در طرح تخصیص یارانه به افراد 
به جای خودروها، قرار اســت یارانه بنزین به 
هــر کدملی تعلق گیرد و تمــام افراد جامعه 
بدون درنظر گرفتن اینکه وســیله نقلیه دارند 
یا ندارند، به مساوات از یارانه بنزین بهره مند 

شوند.
آغاز طرح یارانه بنزین در کیش

حال پس از تســت چندروزه ایــن طرح در 
بخشــی از جزیره کیش در بهمن ماه ســال 
جاری، یک شنبه یکم اســفند کمیته اطاع 
رســانی »طرح بازتوزیع یارانه بنزین« اعام 
کرد که این طرح در جزیره کیش آغاز شد و 
همه شهروندان دارای کارت کیشوندی اعم 
از مالکان خــودرو و افراد بدون خودرو، واجد 

دریافت سهمیه بنزین ۲0 لیتری شدند.
ســهمیه خودروهای عمومــی مانند قبل به 
کارت سوخت آن ها تعلق می گیرد؛ شهروندان 
جزیره کیش می توانند بــا همان کارت های 
بانکی در پمپ بنزین ها ســوخت گیری کرده 
و بر اســاس مصوبه ســتاد اقتصادی دولت، 
از سهمیه های پیشین در  همچنان می توانند 

کارت های سوخت خود نیز استفاده کنند.

در همین رابطه، حسین شمسیان، سرپرست 
معاونت فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه 
آزاد کیش، از آغاز طــرح یارانه بنزین برای 
همه در کیــش خبر داد و اعــام کرد: این 
طرح از اول اسفند در جزیره کیش آغاز شد و 
همه شهروندان دارای کارت کیشوندی اعم 
از مالکان خــودرو و افراد بدون خودرو، واجد 
دریافت سهمیه بنزین ۲0 لیتری بنزین شدند.
به گفته او، با توجه به موفقیت تست فنی این 
طرح در دهه فجر، از اول اسفند طرح اعطای 
۲0 لیتر ســهمیه به هر فرد در جزیره کیش 
آغاز شــده است و ساکنان کیش می توانند با 
همه کارت های بانکــی در پمپ بنزین ها و 
با همان قیمت پیشــین سوخت گیری انجام 

دهند.
شمســیان با تاکید بر این کــه در این طرح 
مشابه گذشــته قیمت بنزین یارانه ای 1500 
تومان و قیمــت بنزین آزاد 3 هــزار تومان 
اســت، افزود: افراد فاقد خــودرو که مصرف 
بنزین ندارنــد نیز می توانند ســهیمه بنزین 
یارانه ای خود را به دیگران انتقال داده یا به 

فروش برسانند.
او تصریــح کرد: در طول مــدت اجرای این 
طرح ساکنان جزیره کیش همچنان می توانند 
از سهمیه های پیشین در کارت های سوخت 
خود نیز استفاده کنند و ۲0 لیتر بنزین تنها با 
یک تفاوت ســاده شارژ خواهد شد و چنانچه 
فردی دارای یک خودرو و در یک خانواده 5 
نفری اســت، ۶0 لیتر بابت خودرو دریافت و 
۴0 لیتر باقی مانده را توسط کارت سرپرست 
خانوار که یارانه به آن واریز می شود، دریافت 

خواهد کرد.
شمســیان در خصوص فرآیند ســوختگیری 
متذکر شد: با کشــیدن کارت سوخت چهار 
رقم آخر هر کارت بانکی که به نام شــخص 
باشــد، وارد می شود و سپس ۴ رقم آخر کد 
ملی را برای شناســایی خود وارد می کند و 
پس از شناسایی توسط سیستم میزان سهمیه 

اعام می شود.
وی عنوان کرد: چنانچه فردی از یک کارت 
خــود از ســهمیه بنزین اســتفاده کرد تمام 
اطاعات مربوط در ســایر کارت ها نیز ثبت 

خواهد شد.
اجرای طرح بنزینی دولت در کل کشور در 

آینده نزدیک
در همیــن رابطه علی ملکی، رییس ســتاد 
هماهنگی طــرح بازتوزیع یارانــه بنزین در 

تازه تریــن اظهارنظر اعام کرد: هدف نهایی 
اجرای آزمایشــی طرح بازتوزیع یارانه بنزین، 
کشف اشــکالات احتمالی و رفع آنهاست و 
طبیعی است در روزهای اولیه برخی از مردم 

سوالاتی را نسبت به آن داشته باشند.
وی با بیان اینکه ســاکنان جزیره کیش در 
تماس با ســامانه ۴۴1۴ می توانند از خدمات 
اگر  گفــت:  شــوند،  بهره مند  کارشناســان 
شهروندی کارت کیشوندی ندارد و یا کارت 
او بدون اعتبار اســت باید نســبت به تهیه و 
یــا تمدید کارت خود اقدام کند تا مشــمول 

سهمیه بنزین شود.
ملکــی گفــت: از زمان مراجعه افــراد برای 
اصاح اطاعات خانوار تا 10 روز بعد سهمیه 
بنزین آن ها شارژ می شــود و امکان استفاده 

برقرار است.
وی یادآور شد: سهمیه بنزین در کارت بانکی 
سرپرســتان خانواری که نســبت به فروش 
اقــدام نکنند تا اطاع ثانــوی باقی خواهند 
ماند و درنهایت به مبلــغ هر لیتر از قرار 15 
هزار  به حســاب بانکی سرپرستان برگشت 

داده خواهد شد.
رییس ســتاد هماهنگی طرح بازتوزیع یارانه 
بنزین گفت: ســامانه بنزین من به نشــانی 
benzineman.ir زیــر نظــر وزارت امــور 
اقتصادی و دارایی که مســوولیت سیاســت 

گذاری اقتصادی در کشور است.
ملکــی همچنین گفت: در کشــور ما یارانه 

زیادی به بنزین اختصاص داده می شود، ولی 
متأسفانه فقط حدود 50 درصد مردم به شکل 
مســتقیم از این یارانه برخوردارند که همان 
مالکان خودرو هســتند و 50 درصد دیگر که 
اغلب در روستاها زندگی می کنند از این یارانه 
بی بهره اند که در حقیقــت این خاف اصل 

فلسفه یارانه است.
وی ادامــه داد: در دنیــا، یارانه برای کاهش 
فاصله طبقاتی بین اقشار کم درآمد و پردرآمد 
پرداخت می شــود؛ درحالی که متاســفانه در 
را به صــورت معکوس پرداخت  یارانه  ایران 
می کنیم و هرکســی که خودروی بیشــتری 
دارد بنزیــن یارانه ای بیشــتری هم مصرف 
می کند. ازاین  جهت به ستاد اقتصادی دولت 
پیشنهاد شد که به  جای اینکه یارانه به خودرو 
اختصاص پیدا کند به کد ملی تخصیص یابد.
ملکی درباره زمان اجرایی شــدن این طرح 
به صورت سراســری گفت: پــس از احصا 
نتایج اجــرای طرح در کیش، اگر اشــکالی 
وجود داشت برطرف، سپس برای اجرای آن 
در جزیره قشــم تصمیم گیری می شود و در 
صورت موفقیت آمیز بودن، در کل کشور به 

مرحله اجرا درمی آید.
وی خاطرنشــان کــرد: اجرای سراســری 
این طرح بــه تصمیم هیات دولت و ســتاد 
هماهنگی اقتصادی دولت بستگی دارد، ولی 
از نظــر فنی اگر نتایج اجرای طرح در جزیره 
کیش و قشم در دو ماه آینده رضایت  بخش 
باشــد پس از اخذ مصوبــه دولت و مجلس، 

قابلیت اجرا در سراسر کشور را دارد.
چند ابهام درباره طرح بنزینی

در ایــن میــان، اجــرای آزمایشــی طرح 
عدالت محور تخصیص سهمیه ۲0 لیتری به 
افراد در حالی صــورت می گیرد که ابهاماتی 
درباره شیوه محاســبه این رقم و تبعات آن 

میان کارشناسان وجود دارد.
جواد نوفرســتی، کارشناس اقتصاد انرژی در 
این خصوص گفت: به نظر می رســد خطای 
محاسباتی این بوده که کل بنزین سهمیه ای 
روزانه یعنی حدود 55 میلیون لیتر )ســهمیه 
وســایل نقلیه شــخصی و عمومــی( بر 85 
میلیون نفر تقسیم شده و سهمیه ماهیانه هر 
نفر به صورت رُند ۲0 لیتر تعیین و اعام شده 
است، درحالیکه باید فقط سهمیه اختصاصی 
به وســایل نقلیه شــخصی بین افراد توزیع 

می شد.
وی با تأکید بر لزوم حفظ سهمیه خودروهای 

عمومــی به منظــور جلوگیــری از افزایش 
کرایه هــا و ایجــاد تــورم، افزود: ســهمیه 
خودروهــای عمومی که حدود 8 میلیون لیتر 
اســت )احتیاطا 10 میلیون لیتر با احتســاب 
خودروهای عمومی جدید و دیگر ماحظات(، 
بایــد از کل 55 میلیون لیتر بنزین ســهمیه 
کســر شــود و ۴5 میلیون لیتر سهمیه کل 
باقیمانده به 85 میلیون نفر تقســیم شود که 
بدین ترتیب ســهمیه قابل تخصیص به هر 
فــرد، کمی بیش از 15 لیتر می شــود که به 
صــورت رُند 15 لیتر ماهانه )0.5 لیتر روزانه( 

خواهد شد.
در واقــع نگرانی عمده کارشناســان ناظر به 
افزایش روزافزون مصرف بنزین در شــرایط 
فعلی، از بین رفتن درآمد صادراتی 3 میلیارد 
دلاری بنزیــن و در نهایــت ناترازی تولید و 

مصرف بنزین در کشور است.
در حال حاضــر تولید بنزین کشــور 103 
الــی 105 میلیون لیتر اســت، در حالی که 
در روزهای گذشــته کرامت ویس کرمی، 
فراورده های  پخــش  شــرکت  مدیرعامل 
نفتی با اشاره به افزایش 11 میلیون لیتری 
مصرف بنزین در سال جاری گفت: ممکن 
اســت در برخی ایام نوروز، مصرف روزانه 
بنزین به بالای 110 میلیون لیتر هم برسد، 
امــا پیش بینی می کنیــم میانگین مصرف 
بنزین در ایام پایانی ســال جــاری و ایام 
نوروز، حداقل بــه 100 میلیون لیتر در روز 

خواهد رسید.
وی افــزود: با ذخایر مناســبی که در بخش 
بنزیــن داریــم و همچنیــن تمهیداتی که 
اندیشیده شــده، تولیدی که در پالایشگاه ها 
صــورت می گیرد و زیرســاخت هایی که در 
بخش نقل و انتقال سوخت داریم، هیچ گونه 

نگرانی برای تأمین بنزین نوروزی نداریم.
البته برخی کارشــناس هــم نظرات دیگری 
دارنــد و قائل به حفظ ســهمیه حال حاضر 
کارشناسان  این  نیستند.  عمومی  خودروهای 
معتقدنــد یکــی از دلایل عــدم رغبت به 
دوگانه ســوز کردن خودروها در ســال های 
گذشته، بالا بودن سهمیه خودروهای عمومی 
و کم بــودن اختاف قیمت بین گاز و بنزین 
بوده اســت که موجب کاهــش انگیزه برای 
رایگان خودروها شــده  دوگانه ســوز کردن 
اســت و در صورت کمتر شدن این اختاف 
می توانیم شــاهد افزایش سهم این سوخت 

پاک در سبد سوختی باشیم.

 به نظر می رسد 
مردم کم کم باید خود را 
برای سهمیه های جدید 
بنزین آماده کنند؛ 
آن طور که از خبرها 
برمی آید، دولت در 
کیش شروع به اجرای 
طرح جدید بنزینی خود 
کرده و پس از آن، قشم 
به این طرح خواهد 
پیوست

ارتباط دولت با بانک 

مرکزی، بانک مرکزی با بانک ها و 

بانک ها با مردم نیازمند اصلاحات 

اساسی است که در دستور کار 

بانک مرکزی قرار دارد و در 

این مسیر به طور حتم از نظرات 

صاحبنظران اقتصادی نیز بهره 

خواهیم برد
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وزیر بهداشت: خودکفایی در حوزه دارو و 
تجهیزات نیازمند تامین ارز ترجیحی است

وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشکی گفت: 
یکــی از اولویت هــای ما در دولت ســیزدهم، 
خودکفایــی در حوزه دارو و تجهیزات پزشــکی 
اســت و تحقق این مســاله، نیازمند تامین ارز 
ترجیحی برای تهیه مواد اولیه است که امیدواریم 

مسائل مربوط به تامین ارز سریع تر رفع شود.
به گزارش وبدا، دکتر بهرام عین اللهی روز ســه 
شنبه در جلسه مشترک با مدیران گروه صنعتی 
مپنا، با تاکید بر لزوم خودکفایی در تولید و توسعه 

تولید داخلی در حوزه کالاهای ســامت محور، افزود: با توانمندی هایی که در مجموعه مپنا 
وجود دارد، امیدواریم که بتوانیم در حوزه ســاخت تجهیزات پزشــکی پیشرفت های خوبی را 

مشاهده کنیم.
در این جلســه، تفاهمنامه همکاری های مشترک میان وزارت بهداشت و گروه صنعتی مپنا، 

امضا شد.
همچنین اقدامات و دستاوردهای مپنا در حوزه های مختلف به خصوص حوزه سامت تشریح 
و در ادامه درخصوص دستگاه های پزشکی از جمله دستگاه اکسیژن ساز، سی تی اسکن و ... 

که توسط این مجموعه ساخته و تولید شده است، مذاکراتی انجام شد.
گروه مپنا اعام آمادگی کرده است که در خصوص توسعه همکاری با وزارت بهداشت در حوزه 

ساخت تجهیزات پزشکی بیشتر ورود کند.
======================

  حضور در محل کار به شرط بهبود
 علائم امُیکرون

عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابلــه با کرونا 
گفــت: در افرادی کــه در انتهــای روز پنجم 
همچنان عائمــی مانند تب یا ســرفه و غیره 
وجود دارد، بهتر اســت تا بهبود عائم از حضور 

در مجامع عمومی و محل کار پرهیز کنند.
به گزارش وبدا، مهرداد حق ازلی افزود: در مورد 
افرادی که به ســویه امُیکرون مبتا می شوند و 
عامت دار نیستند اما تست شان مثبت می شود، 

قرنطینه و استراحت 5 روزه کافی است.  
وی اظهار داشت: در افرادی که عامت دار هستند و تست شان مثبت است نیز بعد از گذراندن 
دوره 5 روزه در صورتی که عائم شــان بهبود پیدا کرده باشــد، می توانند به شــرط رعایت 
پروتکل های بهداشتی و زدن ماسک، در محل کار حاضر شوند. این افراد باید مراقبت بیشتری 

داشته باشند تا از انتقال بیماری به دیگران جلوگیری کنند.
عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا تاکیدکرد: در افــرادی که در انتهای روز پنجم 
همچنان عائمی مانند تب یا سرفه... وجود دارد، بهتر است تا بهبود عائم از حضور در مجامع 

عمومی پرهیز کنند.

  ماجرای معافیت غیرقانونی فرزندان 
خلبانان ۲ شرکت هواپیمایی

۲8 خلبان از یک قانون معافیت ســربازی سواستفاده کرده و فرزندان خود را معاف کرده اند؛ 
اما نکته قابل توجه این است که چرا ستادکل متوجه این تخلف نشده و برای این افراد کارت 

پایان خدمت صادر کرده است؟
بــه گزارش خبرنــگار مهر، یکی از کاربــران فضای مجازی  در توئیتی نوشــت: » در جریان 
تحقیقات ســازمان وظیفه عمومی و اداره نیروی انسانی -ســرباز -ستاد کل نیروهای مسلح 
مشخص شده برای دستکم ۲8 تن از فرزندان برخی خلبان های ایران ایر و آسمان و حتی یک 

کارمند، با اسناد ساختگی، کارت های  معافیت سربازی صادر شده است.
برخــی از این خلبان ها دارای گذرنامه های ویژه هســتند.« و افــکار عمومی در رابطه با این 

موضوع حساس شده و خواستار شفاف سازی این مساله شدند.
ماجرا چیست؟

ماجرا  از  این قرار  اســت  که   این   ۲8 خلبان به اســتناد مصوبه ســال 80 ستاد کل نیروهای 
مســلح که به خلبان ها و گروه پرواز که در دوران دفاع مقدس بیش از دو هزار ســاعت پرواز 
در مناطق جنگی داشته اند اجازه داده است تا یکی از فرزندان خود را معاف کنند، استناد کرده 
و نه تنها کارت معافیت برای فرزندانشــان گرفته اند بلکه حداقل هشــت تن از فرزندان این 
خلبانــان متخلف، اکنون در جایگاه ســرخلبان، خلبان و حتی اســتاد خلبان در ناوگان هوایی 

کشور مشغول به کار هستند.
آیا چنین قانونی برای معافیت داریم؟

سیدحسن شفتی مدیرعامل وقت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران با استناد به قوانین پرواز 
غیرنظامی در شــرایط جنگی و حمایت رئیس جمهور وقت توانست از فرماندهی کل نیروهای 
مســلح، معافیت از خدمت وظیفه ســربازی گروه پروازی )کرو( شامل ســرخلبانان، خلبانان، 
ســرمهماندار و مهمانــداران که در طول جنگ تحمیلی )دفاع مقــدس( پرواز عملیاتی انجام 
داده، مجروحان و جانبازان را جابه جا کرده و یا به مناطق جنگی خدمت رســانده و جان های 
بســیاری را نجات داده بودند، همتراز خدمتگزاران در جبهه محسوب و یک فرزند پسر )ذکور( 
آنان از خدمت وظیفه معاف شود. )اباغیه شماره ۲3/1۴/۲01/م/۴/ ن به تاریخ 30/ 0۷/ 1380 

تخلف از کجا شکل گرفت؟
با توجه به اسنادی که خبرنگار مهر در دسترس دارد، معاونان وقت عملیاتی دو شرکت بزرگ 
هواپیمایی )هما و آســمان( مرتکب تخلفات محرز شــده اند و ۲8 خلبان با جعل اســناد برای 

فرزندان خود کارت معافیت از سربازی گرفته اند.
به تازگی و در جریان بررســی های تخصصی مسؤولان سازمان وظیفه عمومی ناجا و به ویژه 
جانشین رئیس سازمان، معاونت های مشمولین و معافیت ها، ریاست اداره نیروی انسانی سرباز 
ستاد کل نیروهای مسلح، تخلف دست کم ۲8 تن در این خصوص آشکار و محرز شده است.

افکار عمومی خواستار رسیدگی و اطاع رسانی هستند
موضوعی با این درجه از اهمیّت قطعاً باید از ســوی دســتگاه های امنیتی و قضائیِ  کشــور 
جهت شناســایی افرادی که مباشرت و یا معاونت در شکل گیری این انحراف داشته اند، تعقیب 
و پیگیری شــود و با مسئولان وقت این شــرکت هواپیمایی و همچنین فرد یا افرادی که در 
ســتاد کل نیروهای مسلح بدون بررسی های لازم کارت معافیت برای این افراد صادر کرده اند 

برخورد شود.
امیدواریم که دستگاه قضا و ستاد کل نیروهای مسلح به این پرونده ورود کرده و ضمن اطاع 
رسانی شفاف و دقیق با متخلفان هم برخوردهای قانونی لازم را انجام دهد چراکه فارغ از هر 

مسئله ای، این افراد حق ملت را ضایع کرده اند و افکار عمومی انتظار پیگیری دارند.

خبر

مشروط شدن یادگیری دانش آموزان به زمان و سرمایه گذاری والدین
کارگروه مطالعات فوری پژوهشــگاه مطالعات 
آموزش و پرورش در آخرین توصیه نامه سیاستی 
خود که در اسفندماه 1۴00 آماده و منتشر شده 
به موضوع افت یادگیری دانش  آموزان در بحران 
آموزشی ناشــی از پاندمی کووید-1۹ پرداخته 

است.
به گزارش ایســنا، در مقدمه ایــن توصیه نامه 
آمده اســت: بحران جهانی مربــوط به پاندمی 
کووید-1۹ از فضای بهداشــت عمومی بسی 
فراتر رفته است و به شکل عمیقی اساس جامعه 
مدرن را به چالش کشیده و تمامی بخش های 

مختلف را تحت تأثیر قرار داده است.
آموزش وپرورش نیز از این بحران مستثنی نبوده 
اســت و طبق اعام سازمان همکاری و توسعۀ 
اقتصادی در سال ۲0۲1، بیش از 188 کشور در 
جهان مدارس را تعطیل کردند و زندگی بیش از 
1.۶ میلیارد کودک، نوجوان و خانواده های آنها 

تحت تأثیر این بحران قرار گرفته است.
گرچه، به نظر تعطیلی مــدارس برای کاهش 
این پاندمی امری ضروری بــوده و از کودکان 
و اطرافیان آنها حفاظت کرده اســت، اما فرایند 
یادگیری کودکان را نیز دستخوش اختال کرد.  
بســیاری از دانش  آموزان در سراسر جهان به 
اشــکال مختلف )مبتنی بر فناوری، تلویزیون، 
رادیو و غیره( به ســرعت، به یادگیری از راه دور 
سوق داده شدند. سنجش بیرونی دانش  آموزان 
لغو یا جایگزین شد و خانواده ها نقش بیشتری را 
در پشتیبانی از یادگیری دانش  آموزان عهده  دار 
شدند و بسیاری از نظام های تحصیلی تصمیم به 

کاهش حوزه ها یا محیط های یادگیری گرفتند.
هر ۳ ماه تعطیلی مدارس باعث کاهش 

1.5 درصدی تولید ناخالص داخلی کشورها 
می شود

بــر اســاس تحلیــل اقتصاد دانــان حــوزۀ 
آموزش وپرورش در ســطح جهان، هر سه ماه 
تعطیلی مدارس در بحران کرونا موجب کاهش 
 )GDP( 1.5 درصــدی تولید ناخالــص داخلی
کشــورها در نیم قرن آتی خواهد شــد. بر این 
اساس کشوری که 1۲ ماه تعطیلی داشته است، 
۶ درصد از تولید ناخالص داخلی )GDP( خود را 

در نیم قرن آتی از دست خواهد داد.
کودکان متأثر از این افت یادگیری، 10 تریلیون 
 GDP دلار )چیزی معادل هشــت درصــد  از
جهانی( از درآمدهای خود را در طول زندگی از 
دست خواهند داد. برای هر کودک این کاهش 
درآمد معادل از دســت دادن یک سال درآمد از 
بازار کار در طی دوران فعالیت شغلی خواهد بود 

)بانک جهانی، ۲0۲0(.
شبیه  ســازی  های اخیر  )بانک جهانی، ۲0۲0(  
نشــان می دهند که با یک سناریوی محافظه  
کارانۀ فقط پنج ماه تعطیلی مدارس، کشورهای 
دارای درآمد ضعیف تا متوسط با کاهش کیفیت 
ســال های تحصیل تا حداکثر حــدود 0.۹  )۹ 
ماه( مواجه خواهند شــد، فقــر یادگیری از 53 
درصــد پیش از پاندمی بــه ۶3 درصد افزایش 
خواهد یافت. این امر کشورهای دارای عملکرد 
تحصیلی ضعیف پیش ازاین بحران را بیشــتر 

تحت تأثیر قرار خواهد داد.
افزایش نوجوانانی که به حداقل سواد 

ریاضی دست نیافته اند 
سهم نوجوانان متوسطه ای که در حال حاضر به 
حداقل سواد کارکردی خواندن و ریاضی دست 
پیدا نکرده انــد، از ۴0 درصد پیش از پاندمی به 
50 درصــد افزایش خواهد یافت. همچنین ۲۴ 
میلیون کودک از مقاطع پیش از دبستان تا پایان 
متوسطه ممکن است هرگز به مدرسه بازنگردند.

چالش حضور و غیاب
مشروط شدن آموزشها و یادگیری 

دانش آموزان به میزان زمان و سرمایه 
گذاری والدین

افــزون بر این، با تعطیلی مــدارس و انتقال به 
یادگیری برخط، نظام های آموزشــی با چالش 
حضور و غیبــت زیاد مواجه شــدند، پدیده ای 
که با »افت یادگیری تابســتانی« ارتباط دارد و 
به طور گســترده مورد مطالعه قرار گرفته است. 
این پدیده نشان می دهد که در غیبت از مدرسه، 
کــودکان در مهارت ها و شایســتگی های خود 
دچار افت می شــوند. این افت یادگیری با وجود 
یک پیشینه اقتصادی و اجتماعی ضعیف، رو به 
وخامت می گــذارد و به این ترتیب یادگیری در 
خانه مشروط به میزان زمان اختصاصی والدین 
به تدریس، مهارت های شناختی و غیر شناختی 

والدین و منابعی است که آنها می توانند در فرایند 
تدریس سرمایه  گذاری کنند. 

در ادامــه این گزارش تاکید شــده اســت که 
اگر دولت هــا و حکمرانان تدابیــر کارآمدی را 
به منظور تضمین دسترســی کافــی برای هر 
کودک به یادگیری در شــرایط مطلوب به اجرا 
نگذارند، به ویژه در کشــورهایی که عوامل غیر 
مدرســه ای نقش تعیین  کننده ای در پیامدهای 
یادگیری دارنــد، دوره هــای طولانی تعطیلی 
مدارس می تواننــد نابرابری ها را افزایش دهند. 
به همین ســبب، طراحی راهبردهایی از طرف 
آموزش وپرورش بــرای یادگیری دانش  آموزان 
در مراحل بعدی کووید-1۹ امری حیاتی است 

)بانک جهانی، ۲0۲0(.
با توجه به مطالب فوق، دولت ها، ســازمان های 
بین  المللی، سازمان های مردم  نهاد، دانشگاهیان، 
متخصصین این حوزه و بسیاری دیگر به دنبال 
راه  حل های کوتاه و میان مدت هستند. سازمان 
همکاری و توسعه اقتصادی با همکاری دانشکدۀ 
تعلیم و تربیت دانشــگاه هاروارد، راهنماهایی 
برای پاســخ آموزش وپرورش بــه این پاندمی 
منتشر کرده اند. این راهنماها بر اهمیت تدوین 
راهبردی با برنامه های اجرایی روشن به منظور 
محدود ســاختن اختال در یادگیری، کاهش 
نابرابری ها، و تداوم تجهیز کودکان به مهارت ها 
و شایستگی های ضروری برای موفقیت در قرن 

۲1 تأکید دارند.
طبق اعام سازمان همکاری و توسعه اقتصادی، 
در آینده پیش رو، ســرمایه  گذاری در فناوری 
به منظور پشــتیبانی از یادگیری در فراســوی 
مرزهای مدرســه برای مدارس و دانش  آموزان 
آنها امری بسیار ضروری است. بر اساس مطالعه 
تالیس ۲018 به طور متوســط حدود 55 درصد 
مدارس کشورهای عضو ســازمان همکاری و 
توســعه اقتصادی پیش از بحران کرونا به یک 
پلتفرم پشــتیبان یادگیری از راه دور اثربخش 

دسترسی داشته اند.
ابعاد بحرانی آموزش در نظام آموزشی 

کشور
ابعاد بحرانی که نظام آموزشی کشور با آن مواجه 

است شامل موارد زیر است:
-انباشــت افت یادگیری از گذشــته بر اساس 
سنجش  های بزرگ مقیاس دوره ای تیمز و پرلز 

)به ویژه تیمز ۲01۹ و پرلز ۲01۶(
- رشــد روانی-اجتماعــی ضعیــف کودکان  
خردسال و کاهش ســامت روانی کودکان و 
نوجوانان در ابعاد مختلف و آسیب  پذیری بیشتر 
کودکان خردسال به ســبب عدم شکل  گیری 
مهارت های اساسی، افت یادگیری، فقر محیطی 
و به خطر افتادن ســامت و ســرمایه مغزی 

)Brain Capital( کودکان و نوجوانان
- وجود جمعیت گسترده دانش  آموزان نابرخوردار 
و محروم در سطح کشور و عدم دسترسی آنها 
به آموزش مجازی و آسیب  پذیری بیشتر دانش  

آموزان دارای ناتوانی و دانش  آموزان دختر
- فقدان زیرســاخت  های فنــاوری لازم برای 
تمامــی مناطــق جغرافیایی کشــور به منظور 
پشتیبانی از دسترسی دانش  آموزان به اینترنت 
و آموزش های مجازی به منظور کاهش افت و 

شکاف  های یادگیری
- فقدان یک پلتفرم یا سامانه مدیریت یادگیری 

استاندارد و اثربخش
- فقدان ســامانه  هــای مدیریــت یادگیری 
نامتقــارن، که مطالعات این نوع ســامانه  های 
مدیریت یادگیــری در مدارس را اثربخش  تر از 

سامانه  های دیگر نشان داده  اند.
- کاهش زمان آموزش که در حال حاضر کشور 
ما از میان حدود 80 کشــور شــرکت کننده در 
مطالعات تیمــز و پرلز از کمترین زمان آموزش 
برخوردار اســت و در بحران کرونــا این زمان 
آموزش به سبب تعطیلی آموزش حضوری، وضع 

وخیمی پیدا کرده است.
- عدم مهارت و آمادگی معلمان برای تدریس 

اثربخش در محیط مجازی و برخط
- افزایش نابرابری  ها و شکاف  های یادگیری 

در بین دانش  آموزان
- فقدان دانش، مهارت و تخصص والدین برای 
آموزش اثربخش و  کاهش افت یادگیری دانش  

آموزان
- ترک تحصیل گسترده دانش  آموزان به سبب 
افت یادگیــری و پیامدهای منفــی اقتصادی 

خانواده  های محروم

افت چشمگیر یادگیری و ترک تحصیل 
از مهم ترین پیامدهای تعطیلی آموزش 

حضوری
در ادامــه این گزارش آمده اســت که با توجه 
بــه مباحث پیشــین و ابعاد بحرانــی که نظام 
آموزشی کشور با آن روبرو است، افت چشمگیر 
یادگیری و مهارت های اساسی و ترک تحصیل 
دانش  آمــوزان از مهم ترین پیامدهای تعطیلی 
آموزش حضوری مدارس برای نظام آموزشــی 
و کشور اســت. پیامدهایی که به سادگی قابل 
جبران نخواهند بود و بسیاری از آنها در فقدان 
پاسخ دهی مناسب، تبدیل به افتی پایدار خواهند 

شد.
بــر این اســاس، کارگــروه مطالعــات فوری 
توصیه   آموزش وپرورش  پژوهشــگاه مطالعات 
های سیاستی زیر را به منظور مقابله و پاسخ دهی 
به بحران افت و کیفیت یادگیری ارائه می  کند. 
این توصیه  ها مبتنی بر تجــارب بین  المللی و 
توصیه نهادهای سیاست گذاری علمی، آموزشی 

و فرهنگی در سطح جهان هستند.
سیاست های سه سطحی مقابله با افت 

یادگیری
وقتــی دانش آمــوزان به مدرســه برمی گردند 
سنجش ســطح یادگیری آنها از اهمیت حیاتی 
و بســزایی برخوردار است. همه کشورها  برای 
تســریع  ترمیــم و جبران یادگیــری، به فهم 
ســطح یادگیری کنونی دانش آموزان نیاز دارند. 
ســنجش افت یا شکاف یادگیری اولین گام در 
تدوین برنامه  های جبرانی و ترمیمی است. این 
سنجش به صورت کاسی، مدرسه  ای، منطقه  
ای، اســتانی و ملی قابل اجراست که هریک از 
این سطوح، اطاعات بســیار ارزشمندی را از 
وضــع و عمق بحران موجود، و به منظور برنامه  
ریزی، سیاست گذاری و تدوین مداخات لازم 

فراهم می  سازند.
در ســطح جهانی و ملی، داده های احصاء شده 
دربــاره افت یادگیری دانش آمــوزان می  تواند 
به عنــوان مبنایی برای تاش هــای جبرانی و 
انتقــال منابع به جاهایی کــه در معرض خطر 
هســتند، مورد اســتفاده قرار گیرند. داده های 
سنجش تشخیصی در سطح مدرسه و کاس 
درس می توانند برای آگاه سازی معلمان از سطح 
یادگیری و تدویــن فعالیت های یادگیری برای 
نیازهای دانش آموز و تسریع پیشرفت یادگیری 

به کار گرفته شوند.
افت یادگیــری در طول زمان بــدون اقدامات 
ترمیمی، پیچیده و پیچیده تر می شود. یادگیری 
یــک فراینــد تجمیعی یــا تراکمی اســت و 
یادگیری های تازه بر شالوده مهارت ها و دانش 
اکتسابی پیشــین بنا می شــوند. وقتی دانش 
 آموزان یادگیری هــای پایه را به خاطر تعطیلی 
مدارس یا یادگیــری از راه دور فاقد کیفیت از 
دســت می  دهند، دانش و مهارت هایی پایه ای 
وجود ندارد که در هنگام بازگشایی بر روی آنها 
چیزی بنا شود. بنابراین؛ افت یادگیری رها شده 
و ترمیم نشــده به روند خود ادامه می دهد مگر 
اینکه دولت ها اقداماتی بــرای ترمیم و جبران 
یادگیری دانش آموزان هنگام برگشت به مدرسه 

انجام دهند.
بانک جهانی، یونســکو و یونیســف )۲0۲1( 
پیشــنهاد می کنند که هر کشوری برنامه های 
ترمیمــی یادگیــری مبتنــی بــر راهبردهای 
شواهد محور را برای تسریع یادگیری در دستور 
کار قرار دهــد. هنگامی کــه دانش آموزان به 
برنامه های  ارائه  برمی گردند،  آموزش حضوری 
شــفاف برای تســریع یادگیری و پیشگیری از 
تفاوت های یادگیری بین نسلی، ضروری است. 
هر کشوری باید برنامه های ترمیمی و جبرانی 
مناســب با شــرایط خود را تدوین کند. توجه 
داشته باشــید که یک مداخله برای رسیدن به 
این هدف کفایت نمی کند، بلکه داشــتن یک 
رویکرد نظام مند بسیار ضروری است. هر برنامه 
ترمیمی و جبرانی باید راهبرد مناسب - تلفیقی 
از راهبردهای شواهد محور- باماحظه ظرفیت 
و محدودیت های بودجه و سایر عوامل را تلفیق 

کند.
یادگیری  تســریع  بــرای  بنابراین کشــورها 
دانش آموزان می توانند راهبردهای زیر را در سه 

سطح سیاستی گسترده به کارگیرند:
1- فشرده سازی و یکپارچه سازی برنامه درسی: 
شــواهد فراوانی وجود دارند که نشان می دهند، 
فشرده سازی برنامه درسی و مواد تدریس، همسو 

با ســطوح یادگیری - به جای اســتانداردهای 
برنامه درســی-  روش هــای کارآمدی برای 
افزایش یادگیری است. شــوک پاندمی کرونا 
فرصت مهمی برای اجرای اصاحات موردنیاز و 
همسو کردن برنامه درسی با نیازها را پیش روی 
ما قرار داده است. اما چگونه باید این کار انجام 
شود؟ فشرده ســازی برنامه درسی نیازمند این 
اســت که در کشورها کمیته های برنامه درسی 
شکل بگیرند و به تنظیم اولویت ها بپردازند و  در 
مــورد اینکه چه موادی در هر حوزه یادگیری یا 
میان حوزه ای باید در هر پایه تحصیلی تدریس 

و یاد گرفته شوند، تصمیم گیری کنند.
کمیته ها باید خیلی جدی بر روی این موضوع 
بیندیشند که چه مهارت ها، دانش و شایستگی  
هایــی پیش نیــاز یادگیری بعدی هســتند و 
بیندیشند که هر دانش  آموزی باید فرصت لازم 
بــرای یادگیری پیش نیازها را پیش از یادگیری 
مواد جدید داشته باشد. تأکید می کنیم که تمرکز 
در اینجا بایــد بر روی یادگیری هــای پایه از 
قبیل ســواد خواندن و نوشتن، علوم، ریاضی، و 

شایستگی های عاطفی-اجتماعی باشد.
به ســخن دیگر ایــن چهار مهارت اساســی 
باید در اولویت برنامه  ریــزی و مداخات قرار 
گیرند. به عنوان نمونه، در ساده ترین شکل این 
امر می  تواند شــامل تدابیری از قبیل استفاده از 
کتاب های پایه چهــارم برای دانش آموزان پایه 
پنجم باشــند تا این اطمینان حاصل شــود که 
دانش  آموزان، دارای مهارت ها و دانش پایه برای 

یادگیری های بعدی هستند.
۲- افزایــش زمــان آموزش: حتــی پیش از 
پاندمی کرونا نیز ایــن موضوع مبرهن بود که 
زمان اختصاص یافته به آموزش منجر به بهبود 
پیامدهای یادگیری می شود. اما، زمان آموزش 
را چگونه افزایش دهیم؟ نظام  های آموزشی به 
شیوه های مختلف می توانند با افزایش ساعات 
روزانه آموزش مدارس، کاس  های آخر هفته 
)پنج شنبه  ها در کشور ما( یا تعطیات، اصاح 
تقویم ســال تحصیلی و افزایش آن، راه اندازی 
مدرســه تابســتانی برای همــه دانش آموزان 
)متناسب با مدرســه و کاس، در مواردی که 
مبتنی بر سنجش ها، افت یادگیری همگانی و 
فراگیر است( یا به طور ویژه برای دانش آموزانی 
که دچار افت یادگیری هستند، این کار را انجام 
دهند. چنین اقداماتی تنها زمانی نتایج مؤثری به 
دنبال دارند که اســتقبال و اشتیاق وجود داشته 
باشــد و دانش آموزان در زمان آموزش جبرانی 
- نه زمان آموزش عادی و رســمی مدارس- 

شرکت کنند.
بنابراین، بســیار مهم است که به دقت در مورد 
اینکه چــه اقداماتی برای بافــت هر جامعه ای 
مناسب است و همین طور محرک ها، مراودات 
و مشــوق های لازم برای معلمــان، مدیران، 
دانش آمــوزان و خانواده هــا برای مشــارکت 

حداکثری آنها در نظر گرفته شود.
3-  بهبود کارایی یا اثربخشی آموزش: کشورها 
برای بهبود کارایی باید ابتکارات را مورد حمایت 
قرار دهند و میزان یادگیری که در کاس های 
درس رخ می دهــد را افزایــش دهند. برخی از 

اقدامات مداخله ای مناسب به شرح زیر است:
الــف- آمــوزش هدفمند: در آغاز باید ســطح 
یادگیــری دانش آموزان را مورد ســنجش قرار 
دهیم. سپس، آنها را فارغ از سن یا پایه تحصیلی، 
بر اســاس میزان تســلط و چیرگــی آنها به 
مهارت ها، گروه بندی کنیم و در یک بازه زمانی 
خاص در طول روز در مدرسه یا روزهای تعطیل، 
تحت آمــوزش قرار دهیم. معلمان باید آموزش 
را متناسب با سطح یادگیری دانش آموزان - نه 

انتظارت برنامه درسی- ارائه دهند.
آمــوزش هدفمند  رویکردهای  اما، چگونــه؟ 
منعطف هســتند و می توانند بــا توجه به بافت 
مدارس و نظام آموزشی اصاح شوند. مدل های 
آمــوزش هدفمند عبارت انــد از: گروه بندی بر 
اساس سطح یادگیری در یک بازه زمانی معین 
و در روزهای عادی مدرسه؛ کمپ های یادگیری 
هدفمند در طول سال تحصیلی؛ مدل کمپ های 

تابستانی
ب- ســرمایه گذاری در برنامه های پداگوژیکی 
ساختمند: پداگوژی ساختمند به بسته منسجم 
و جامعی اتاق می شود که بر بهبود یادگیری و 
تدریس در کاس متمرکز  است. مرور مداخات 
نشان می  دهد، مداخات پداگوژیکی ساختمند 
منجر به نتایج مثبت پایدار می شوند. اما، چگونه؟ 

برنامه ها معمولًا شامل دستورالعمل یا راهنمایی 
اســت که برای معلم طرح درس روزانه فراهم 
می ســازد و شــامل آمــوزش و هدایت عملی 
)کوچینگ( معلمان بــرای تقویت مهارت های 
آنها جهت تدریس این طرح درس ها اســت و 
مواد آموزشــی را برای دانش آموزان به صورت 
یک به یک فراهم می  کند. معمــولًا، ابزارهایی 
برای پایش پیشــرفت یادگیری و پشــتیبانی 

اساسی از معلمان و دانش آموزان وجود دارد.
فناوری در صــورت وجــود پیش نیازهای آن 
یعنی دسترسی به تجهیزات، نرم افزار، معماری 
دیجیتال، اتصال پایــدار و معتبر و مهارت های 
دیجیتالــی مربــوط  می تواند برای تســهیل 
مداخات پداگوژیکی ســاختمند مورد استفاده 
قرار گیرد. یک رویکرد فــوری در محیط های 
با ظرفیت محدود  تکیه بر فناوری های موجود 
برای هدایــت عملی )کوچینــگ( معلمان در 

برنامه های پداگوژیکی ساختمند است.
پ- ارائــه برنامه های آمــوزش اختصاصی در 
گروه  های کوچک: شواهد قوی وجود دارند که 
تدریس اختصاصی منجر به پیشرفت تحصیلی 
دانش  آموزان ضعیف یا کم  پیشــرفت می شود، 
البته کارایی این رویکرد بســتگی به اندازه گروه 
و تعــداد جلســات دارد. اما، چگونــه؟ تدریس 
اختصاصی با  نسبت یک تا چهار و حتی تا هفت 
دانش آموز به هر معلم یا مربی اختصاصی است. 
ایــن فرد می  تواند معلم، فردی همیار معلم که 
بدین منظور بکار گرفته شده یا فردی داوطلب 

)از سازمان های مردم  نهاد مربوط( باشد.
تدریس اختصاصی می تواند با توجه به موقعیت 
و شــرایط در طول ساعات مدرسه یا پس ازآن، 
به صورت حضوری یا برخط )آناین( انجام شود. 
آمــوزش اختصاصی یــا در گروه های کوچک، 
به ویــژه بــرای دانش  آموزان کم  پیشــرفت و 
نابرخوردار از مهم ترین مداخات سیاســتی در 
نظام  های آموزشــی موفق است که مبتنی بر 
مطالعات علمی، ســرمایه  گــذاری بر روی آن 
پیامدهای مثبت قابل توجهی برای کشورها به 
دنبال دارد و اساســاً نقطۀ قوت بسیاری از نظام 
 های آموزشی موفق و دارای عملکرد تحصیلی 
بالا، ســرمایه  گذاری آموزشی مضاعف بر روی 
دانش  آموزان کم  پیشــرفت و نابرخوردار است 
)فراهم کــردن محیط هایی ســاکت و آرام در 
مدرســه برای مطالعه و انجام تکالیف خارج از 
ساعات درسی، از دیگر اقدامات اساسی و مؤثر 
برای دانش  آموزان نابرخوردار و در معرض خطر 

است(. 
ت- ارائــه برنامه های یادگیری خــود راهبر: 
همانند آموزش هدفمند، برنامه های خود-آموز، 
دانش آمــوزان را قادر می  ســازند که به تدریج 
به سمت تســلط و چیرگی بر مهارت های پایه 
حرکت کنند. فعالیت های خود-آموز می  توانند 
با راهنمایی و مشارکت اندک معلم مورد استفاده 

قرار گیرند.
اما، چگونه؟ فعالیت  ها می توانند مداد-کاغذی 
باشند یا جایی که فناوری در مدارس و خانه ها 
وجود دارد ایــن فعالیت  ها می  توانند به صورت 
خود-آموز و با استفاده از کامپیوتر انجام شوند. 
این برنامه  ها نشــان داده  اند که تأثیرات مثبتی 
دارند اما لازم اســت طوری تدوین شوند تا در 
موقعیــت  و شــرایط دانش  آمــوزان محروم و 

نابرخوردار قابل استفاده باشند.
ســامانه های یادگیری نامتقــارن )ناهم زمان( 
ابزار بســیار مهمی برای افزایش اثربخشــی 
سه مداخله اخیر محســوب می  شوند. بنابراین 
سرمایه  گذاری در مداخات فوق و همین طور 
ســامانه های مربوط و تدارک منابع مالی لازم 
ازجمله سیاســت های ضروری به منظور مقابله 
با افت یادگیری و پیشــگیری از آثار پایدار آنها 

محسوب می  شوند.
در خاتمه این گزارش نیز این گونه نتیجه گیری 
شده اســت که افت یادگیری و ترک تحصیل 
دانش  آموزان، مهم ترین چالش  های پساکرونای 
نظام آموزشی کشور محسوب می  شود که نیازمند 
تدوین یک برنامه جامع و درازمدت، تأمین منابع 
مالی لازم، شکل  گیری جوامع یادگیری حرفه  ای 
معلمان در سطح مناطق و استان ها، آگاه  سازی 
مدیران مدارس، مناطق و اســتان ها نسبت به 
اهمیت موضوع و برنامه  ریزی به منظور مقابله 
با آن، آگاه  سازی خانواده ها و جامعه و حساسیت 
مضاعف و پاسخ دهی مبتنی بر شواهد علمی به 

این چالش اساسی و خطیر است.  
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درخواست معاونت مطبوعاتی از فعالان 
رسانه: راهکار بدهید
معاونــت امور مطبوعاتی و اطاع رســانی 
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســامی طی 
اطاعیه ای از نخبــگان، صاحب نظران و 
فعالان رســانه ای خواست تا نظرات و ایده 
هــای کاربردی خود را برای تقویت ســبد 
مالی رسانه ها و حمایت عادلانه و هدفمند 

از رسانه های کشور، ارائه کنند.
به گزارش معاونت امور مطبوعاتی، در این 
اطاعیه آمده است: معاونت امور مطبوعاتی 

و اطاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد اســامی، موضوع تامین مالی رسانه ها را موضوعی 
پیچیده و در عین حال از دغدغه های مهم اهالی رســانه دانســته و برای اتخاذ تصمیمات و 
راه حل های بهینه در مدیریت منابع و توزیع عادلانه خدمات حمایتی، برگزاری سلسله جلسات 
هم اندیشــیِ منظم و مداوم با مدیران رســانه های کشور را از ابتدای ماه جاری در دستور کار 

خود قرار داده است.
همچنین در این اطاعیه از نخبگان، صاحب نظران و فعالان رســانه ای کشور خواسته شده 
اســت تا نظــرات و ایده های کاربردی خــود در این زمینه را به نشــانی الکترونیکی و یا به 
matbooatdakheli@e-rasaneh.ir نشــانی تهــران، خیابان قائم مقــام فراهانی، خیابان 

هشتم، شماره 1۷، اداره کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی ارسال کنند.

ابراهیم ایرج زاد مطرح کرد؛
 برای ساخت »عنکبوت«

 دور مشهد خط قرمز کشیدیم
ابراهیم ایرج زاد کارگردان »عنکبوت« بیان 
کرد که من خود اهل مشــهد هستم اما از 
همان ابتدا برای ساخت این فیلم دور شهر 

مشهد خط قرمز کشیده شد.
به گــزارش روابط عمومی پــروژه، اکران 
خصوصــی فیلم ســینمایی »عنکبوت« به 
کارگردانــی ابراهیم ایرج زاد و تهیه کنندگی 
جــواد نوروزبیگــی عصر روز دوشــنبه ۲ 
اســفندماه در پردیس ســینمایی شمیران 

برگزار شد.
در این مراسم عوامل فیلم از جمله محســن تنابنده، ساره بیات، ماهور الوند، اکتای براهنی، 
ابراهیم ایرج زاد، جواد نوروزبیگی، محمدصادق رنجکشان و مهمانانی از جمله حمید فرخ نژاد، 
اندیشه فولادوند، جواد یحیوی، زیبا کرمعلی، سجاد بابایی، محمد حمزه ای، حسن مصطفوی، 
امید شــمس، علیرضا صمدی، عادل تبریزی، جعفر گودرزی، زانیار خسروی، پدرام کریمی، 

روح الله برادری، جمعی از منتقدان، اهالی رسانه، عکاسان و… حضور داشتند.
ابراهیــم ایرج زاد کارگردان »عنکبوت« در ابتدا ضمن خیر مقدم به مهمانان بیان کرد: باعث 
خرسندی و خوشحالی من است که امشب شما به تماشای »عنکبوت« می نشینید. ما از سال 

۹۶ تصمیم به ساخت این اثر گرفتیم اما از همان ابتدا با هزار یک اما و اگر مواجه شدیم.
وی ادامه داد: باید از افراد زیادی تشکر کنم اما لازم می دانم از جواد نوروزبیگی و محمدصادق 
رنجکشــان که ریسک بزرگی برای سرمایه گذاری روی این پروژه انجام دادند، قدردانی کنم 
چراکه احتمال توقیف »عنکبوت« کم نبود اما بزرگی و حمایت این عزیزان باعث شــد که ما 

شاهد ساخته شدن این اثر باشیم.
کارگردان »عنکبوت« با اشــاره به اینکه موضوع فیلم بر مبنای اتفاقی اســت که ۲0 ســال 
پیش در مشهد رخ داده است، مطرح کرد: من خود اهل مشهد هستم اما از همان ابتدا برای 
ســاخت این فیلم دور شهر مشهد خط قرمز کشیده شد و ما اجازه نداشتیم برای فیلمبرداری 
در آنجا حضور پیدا کنیم همچنین در ادامه هر چیزی که به مشــهد ارتباط پیدا می کرد، خط 

قرمز پروژه ما بود.
ایرج زاد ادامه داد: ما برای ســاخت فیلم به دنبال لوکیشــن هایی بودیم که شــهر دیگری را 
نمایندگی نکند. از ســوی دیگر اجازه اســتفاده از لهجه مشــهدی نداشــتیم پس تنها روی 
کاراکترهــای اصلی تمرکز کردیم یعنی بازیگران ســعی کردنــد آوا و آهنگ کمرنگی را در 

صدای خود ایجاد کنند که در گوش مخاطب اشاره غیرمستقیم به مساله مورد نظر شود.
وی با اشــاره به اینکه فیلم با همه محدودیت ها ساخته شد اما خط قرمزها در شهر مشهد تا 
زمان اکران ادامه پیدا کرد، یادآور شد: »عنکبوت« ۲۶ بهمن ماه روی پرده سینماها رفت اما 
چهار تا پنج روز اجازه نمایش در شهر مشهد پیدا نکرد همچنین این اتفاق برای استان قم هم 
رخ داد اما سوژه خود را تحمیل کرد و هم اکنون فیلم در سراسر کشور در حال اکران است.

کارگردان »عنکبوت« در پایان ســخنان خود عنوان کرد: من از ساخت »عنکبوت« ۲ هدف 
داشتم؛ اول آنکه فیلم را به شکلی بسازم که از اصل سوژه مراقبت کنم. دوم به دنبال آن بودم 
که فیلم در همین دوره، برای همین مردم و در همین سینماها رنگ پرده ببیند که خوشبختانه 
این اتفاق افتاد. امیدوارم نتیجه زحمات گروه با توجه به فشارها، محدودیت و سنگ اندازی ها 

مورد قبول مخاطبان واقع شود.

خبر

گفتگو با عوامل تنها نماینده تئاتر مشهد در چهلمین جشنواره تئاتر فجر:

 »سویینی تاد«، تئاتری فانتزی و موزیکال
 ســویینی تاد ریشه در یک 
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قرن  فرانســوی  چکامه 
چهاردهمی، یک افسانه 
یــک  و  اســکاتلندی 
پرونده قضایی واقعی در 
قرن هجده فرانسه دارد و 
داســتان مهیج و ترسناک 
آرایشگری  بارکر  بنجامین 
خوشبخت را روایت می کند 
با همسر خود لوسی و  که 
جوانا  نوجوانــش  دختــر 
زندگی خوبی را می گذراند اما زیبایی لوســی،  
قاضی شریرِ شــهر را به خود جذب می کند و 
تصمیم می گیرد او را از آن خود کرده و مورد 

سوءاستفاده قرار دهد. 
قاضــی توربن بنجامین را به خاطر جرمی که 
مرتکب نشــده متهــم و اورا تبعید می کند و 
موفق به پیاده کردن نیت پلیدش می شــود. 
بنجامیــن بارکر از تبعید بر می گردد و حالا او 
قصد انتقام دارد. او تبدیل به قاتلی می شود که 
گلوی مشتریان خود را می برد. در واقع افسانه 
این آرایشــگر شیطانی از اواسط قرن نوزدهم 
در میــان  مردم آن زمان دهان به دهان نقل 
می شده اســت و سپس استفان سندهایم این 
نمایشنامه را به رشــته تحریر در می آورد تا 
اینکه به مرور نسخه موزیکال این اثر تبدیل 
به یکــی از محبوب ترین و پر اجرا ترین آثار 

موزیکال در اقصی نقاط دنیا شده است. 
محمد نیازی، کارگردان جوان و خوش نام تاتر 
مشــهد که او را با آثار پرمخاطبِ آرایشــگر، 
یتیم خانه فونیکس، پیانیســتولوژی، ماجرای 
گالاپاگوس و آی راک می شناســیم امســال 
تئاتر موزیکالِ »سویینی تاد« را بدونِ اجرای 
عموم به جشــنواره فجر فرســتاد که این اثر 
در پنــج بخش نامزد دریافــت جایزه و در دو 

رشته ی »موسیقی« و »نور« موفق به کسب 
دیپلم افتخار شد وقتی از او در خصوص دلیل 
عدم اجرای عموم سویینی تاد می پرسم پاسخ 
می دهد: من در شهریور 13۹8 اشعار این اثر را 
مطابق مفهوم و موسیقی آن سرودم و از مهر 
ماه همان سال پروسه انتخاب بازیگر و طراحی 
کار آغاز شد . نمایش اسفند ماه ۹8 آماده اجرا 
بود که قرنطینه و کرونا موجب تعطیلی تئاتر 
شد و با توجه به تعطیلی مجموعه تئاتر شهر 
مشهد به دلایل حقوقی، و عدم وجود »سالن 
قاب صحنه« در مشــهد، ایــن نمایش هنوز 
فرصت اجرای عمومی پیدا نکرده است.نیازی 
با بیانِ اینکه سویینی تاد از قصه ای اجتماعی 
و جــذاب برخوردار هســت، ادامــه می دهد: 
این اثر بر خاف دیگــر موزیکال های رایج، 
پیچیدگی های شــخصیتی و داستانی خاص 

خود را دارد و ازیــن حیث اثری قابل تامل و 
ویژه است. بنجامین بارکر نام آرایشگری است 
که برای انتقام و بازپس گیری جایگاه خود به 
لندن باز می گردد و در این راه تبدیل به یک 

آرایشگر جنایت کار می شود.
عدم امکان اجرای عموم قبل از جشنواره!

 این کارگردان در خصوص تامین هزینه های 
این اثر اظهار می کند: در این شرایط نامطلوب 
اقتصادی کــه با قیمتِ سرســام آور اجناس 
مواجه هســتیم حــدس زدن هزینه ها برای 
تولید یک نمایشــی آن هــم درمدیوم بزرگ 
کار ســختی نیست. طی همین چندسالِ اخیر 
متریال مورد نیاز برای دکو، اکسسوار، لباس، 
گریم، صدابرداری، بازیگران و ... همه و همه 
افزایش چند برابری داشته اند.هزینه های این 
نمایش توسط خود بنده انجام شد و امیدوارم 

با حل مشکات سالن پس از دوسال سرانجام 
فرصتــی برای اجــرای نمایش و بازگشــت 
ســرمایه ام فراهم شود. جشنواره امسال برای 
من پر از ریســک بود چرا کــه همانطور که 
اشاره شــد، نمایش بدون اجرای عموم راهی 
فجر شد و این موضوع خیلی به ما لطمه زد. 
وی ادامه می دهد: اما با تمام تمرکز و تاش 
دو اجــرا در فجر را به ســامت روی صحنه 
بردیم که مورد توجه تماشاگران قرار گرفت. 
ما انتظار داشتیم با در خواست گروه برای چند 
شب اجرای عمومی موافقت شود تا هم گروه 
به آمادگی برسد و هم هزینه های ارسال کار 
به جشنواره توســط اجرای خود گروه تامین 
گردد که این امر محقق نشــد. اما مقرر شــد 
معاونت فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد 
مبلغی را به عنوان کمک هزینه، به گروه های 

راه یافته از مشــهد به جشــنواره فجر چهلم، 
پرداخت کند. 

آهنگسازی سویینی تاد برای من حکم 
امتحان را داشت

آرمین ســپیدار، آهنگســاز نمایش موزیکال 
ســویینی تاد هم که برای این تئاتر موفق به 
کســب دیپلم افتخار بهترین موسیقی شد، در 
مورد چالش های آهنگسازی برای این اثر بیان 
می کند: مهمترین چالش من در آهنگســازی 
برای این اثر این بود که آن قطعاتی که متعلق 
به نسخه ی اصلی اثر »سویینی تاد« بود را باید 
به همان شکل تنظیم و آهنگسازی می کردم 
اما با تفاوت هایی عامدانه، به طوری که از نظر 
قدرت ارکسترال وهارمونی در همان سطح و 

درجه ی نسخه ی اصلی باشد
این آهنگســاز می افزاید: نکته ی مهم دیگر 
قطعاتِ جدیــدی بود که باید از صفر آن ها را 
با توجه به فضای نمایش می ساختم، قطعاتی 
که باید از نظر قدرتِ هارمونی و ارکسترال در 
حد و اندازه ی قطعات بازســازی شده ی فیلم 
این اثر می بودند. به صورت کلی آهنگسازی 
برای این اثر خیلی دشــوار بــود. روزی که 
محمد نیازی قطعات اصلــی این اثر را برای 
من پخش کرد، هیچ گاه گمان نمی کردم حتی 
بشــود دوباره آن ها را بازســازی کرد، چراکه 
فوق  العاده پیچیده هســتند و لذا آهنگسازی 
بــرای این نمایش برای مــن نوعی امتحان 
بود. انگار در یک آزمون ســخت موســیقی 
شــرکت کردم و بعد مدرک فوق لیســانس یا 
دکتــرا گرفتم.در انتهای این گفتگو نیازی که 
مهم ترین آرزوی اش بازگشــایی تنها ســالن 
قاب صحنه تئاتر در مشــهد اســت می گوید: 
امیــدوارم بــه زودی مجموعــه تئاتر شــهر 
بازگشایی شود تا مهمترین مرکزِ تئاتر مشهد 

دوباره شاهد اجرای نمایش باشد. 

چرا بلیت را گران نکنیم؟

احتمال انصراف برخی فیلم های اکران نوروز
سجاد نوروزی مدیر ســینما آزادی تهران و 
عضو شورای صنفی اکران از احتمال انصراف 
برخی از فیلم های اکران نوروزی در صورت 
عدم لغــو محدودیت هــای کرونایی تا 18 

اسفندماه خبر داد.
ســجاد نوروزی مدیر ســینما آزادی تهران 
و عضو شــورای صنفی اکران، در گفتگو با 
مهر دربــاره ترکیب فیلم های معرفی شــده 
برای اکران نوروز 1۴01 گفت: زمانی شــما 
بــر مبنای یک ســبد متنوع و داشــته های 
متکثر دست به تصمیم گیری می زنید، زمانی 
هم با یک بضاعت مشــخص باید دست به 
تصمیم گیری بزنید. امروز بضاعت ســینمای 
ایران، بضاعت محدودی است. اگر برآوردی 
از داشــته های همین امروز ســینمای ایران 
داشته باشید، خواهید دید تعداد فیلم هایی که 
برای کل ســال آینده بتوانند تعداد مخاطب 
قابل قبولی را به سینماها بکشانند، به تعداد 

انگشتان دو دست هم نیست!
وی ادامــه داد: نکته دیگری هــم که باید 
پاندمی  شــرایط  دهیــم،  قرار  موردتوجــه 
کروناســت. حتی در رونقی کــه در حوالی 
آذرماه به سینماها بازگشت، تعداد مخاطبان 
ســینمای ایران بــه قبــل از دوران کرونا 
افزایش  بازنگشــت. رقم فروش به دلیــل 
قیمــت بلیت بالا رفت اما تعداد مخاطبان به 
قبل از کرونا بازنگشــت. آن هم در حالی که 
هزینه های تولید چند برابر شده، بحث اصلی 
ما تعداد مخاطب است. به طور مثال پردیس 
»آزادی« در روزهای پنجشــنبه و جمعه در 
ایام پیــش از کرونا، تقریباً 10 هزار مخاطب 
داشت، در دوران اوج رونق دوباره در آذرماه 
امسال این آمار به ۶ هزار و پانصد نفر رسید. 

بنابرایــن به معنــای واقعــی رونقی هم به 
سینماها بازنگشته است.

این عضو شــورای صنفی اکران ادامه داد: از 
سوی دیگر ما فهرســتی از فیلم ها را پیش 
روی خود داشــتیم که ارشــاد و ســازمان 
ســینمایی هم باید آن ها را تأیید می کردند 
و فکــر می کنــم ترکیب نهایــی موردنظر 
ارشاد هم در حدود 80 درصد همین ترکیب 
اعام شــده بود. با تمام این شــرایط ما در 
حال حاضر در ترکیب فیلم های اکران نوروز 
امسال شاهد یک تنوع ژانر حداقلی هستیم.
هیچ فیلم کمدی ای برای انتخاب نداشتیم

وی دربــاره نبود فیلم کمــدی در ترکیب ۷ 
فیلــم اکران نــوروز تأکید کــرد: در کمال 
شــگفتی ما در حال حاضر هیچ فیلم کمدی 
تمام عیاری برای اکران نداریم. تنها دو فیلم 
»سگ بند« و »شادروان« را در سبد انتخاب 
داشــتیم. فیلم »چپ راســت« هم مشکل 
پروانــه نمایش پیدا کرده اســت و به همین 
دلیل بــا صراحت می توانــم بگویم ما هیچ 
فیلم کمدی تمام عیاری را نداشــتیم. آثاری 
که برای اکران نوروز انتخاب شده اند، آثاری 
هستند که حداقل در ژانر خودشان، مخاطب 

دارند.
نوروزی ادامه داد: خیلی شــفاف می گویم ما 
امــروز هیچ فیلمی را نداریم که همه طبقات 
اجتماعی بــا آن ارتباط برقــرار کنند. ما در 
اکران نوروز و عید فطر ۹8 فیلم هایی داشتیم 
که همــه طبقات اجتماعی می توانســتند با 
آن ارتبــاط برقرار کنند اما در شــرایط فعلی 
چنین فیلمی نداشــتیم. به همین دلیل برای 
چیدمــان فیلم های نــوروز باید دســت به 
مهندســی ژانر می زدیم. در این ترکیب هم 

فیلم دفاع مقدســی داریم، هم فیلم اکشــن 
پلیســی و امنیتی داریم، هم فیلم اجتماعی 
و نوآر داریم. با همین ترکیب تاش کردیم 
هر تیپ از مخاطب سینما، حداقل یک گزینه 

برای تماشا پیش روی خود داشته باشند.
ایــن ســینمادار دربــاره احتمــال وقــوع 
»فیلمســوزی« با توجه به ترکیب فعلی آثار 
تأکید کرد: قطعاً شاهد فیلمسوزی نخواهیم 
بود. اگر مخاطبان ســینما بــه تعداد قبل از 
کرونا بازگردد، شــاید با فیلمســوزی مواجه 
شــویم اما در شــرایط فعلی چنین احتمالی 
وجــود ندارد. به عنوان مثــال اگر ۲ فیلم در 
ژانر مشــابه مانند »ماقــات خصوصی« و 
»علف زار« را همزمان اکران می کردیم این 

اتفاق رخ می داد و حتماً اشتباه محض بود.
محدودیت 50 درصدی سالن ها باید لغو شود

نوروزی در بخش دیگر درباره اعمال ظرفیت 
50 درصــدی در ســینماها و تأثیــر آن بر 
فرووش فیلم های اکــران نوروز گفت: حتماً 
ایــن محدودیت در هفته هــای آینده و پس 
از فروکش کردن موج ششــم، باید برداشته 
شــود. اگر ظرفیت 50 درصد بخواهد در ایام 
نوروز هم برقرار باشد، احتمال کنار کشیدن 
برخــی از همین فیلم ها هــم وجود دارد. نه 
اینکه صاحبان این آثار شرطی گذاشته باشند 
اما کاماً طبیعی اســت که در صورت ادامه 
این محدودیت 50 درصدی، حاضر به اکران 
نباشــند. ما تاریخ آغاز اکران را 18 اســفند 
اعــام کرده ایم و اگر تا آن زمان شــرایط 
کرونایی کشــور نرمال تر نشود، احتمال کنار 

کشیدن این فیلم ها هم وجود دارد.
این عضو شورای صنفی اکران درباره در نظر 
گرفتن فیلم رزرو بــرای فیلم های انصرافی 

هم توضیــح داد: بله فیلم هایــی را در نظر 
گرفته ایم اما امکان بروز برخی مشکات هم 

وجود دارد.
نوروزی دربــاره نبود فیلم کودک در ترکیب 
اکران نوروزی هــم تأکید کرد: فیلم کودک 
هم نداریم، دوستان فیلم کودک با فیلمنامه 
درســت و فرم اســتاندارد فیلم بسازند تا ما 
اکــران کنیم. البته امیدوارم ژانر کودک را به 
بزن و برقص و اســتفاده از عروسک محدود 

نکنیم!
از سلبریتی ها مالیات بگیرید، از 

زیرساخت ها نه!
ایــن ســینمادار دربــاره ســرانجام نامه 
تهدیدآمیز ســینماداران پیــش از برگزاری 
جشــنواره و ســرانجام مطالبات آن ها هم 
توضیح داد: واقعیت این اســت که آن نامه 
تهدید نبود، صرفاً یک اعام خبر بود درباره 
اتفاقــی که می توانســت در شــرف وقوع 
باشــد. با تمهیداتی که صــورت گرفت به 
یک منطق مشــترک با مدیریت سینمایی 
رسیدیم و کارها در حال پیگیری است. در 
عین حال تأکید می کنم اگر ماجرای مالیات 
۲5 درصدی و شرایط اکران در سال آینده 
به نحو مناسبی سامان پیدا نکند، آن اتفاق 
برای بخش بزرگی از ســینماهای کشــور 

خواهد افتاد.
وی تأکید کرد: حتمــاً باید از هنرمندانی که 
درآمد بالا دارند، مانند همه جای دنیا مالیات 
گرفته شود اما الان صورت مسئله در دولت 
و مجلس تغییر کرده اســت. در هیچ کجای 
دنیــا از بخــش »زیرســاخت« مالیات اخذ 
نمی شــود. آقایان به دنبال مالیات گرفتن از 
زیرســاخت های فرهنگی هستند. زیرساخت 

اتفاقــاً باید حمایت شــود. به جــای آنکه از 
دســتمزد چند ســلبریتی که تعدادشــان به 
اندازه انگشتان یک دست هم نیست مالیات 
بگیرنــد، می خواهنــد از بخش زیرســاخت 
فرهنگــی مالیات بگیرند، منطق این تصمیم 

کجاست؟
نوروزی ادامه داد: قانون گذار ما چرا ســراغ 
ورودی ســرمایه ها در بخش فرهنگ و هنر 
نمی رود؟ کجای دنیا مشاغل بی ربط امکان 
فیلمســازی دارنــد؟ اگر کســی در آمریکا 
فروشگاه زنجیره ای داشته باشد، آیا می تواند 

به راحتی برود و سریال یا فیلم بسازد؟
چرا بلیت سینماها نباید گران شود؟

این عضــو شــورای صنفی اکــران درباره 
تصمیم گیــری برای افزایــش قیمت بلیت 
سینماها برای اکران ســال آینده هم گفت: 
در این زمینه با همــکاری صنوف و وزارت 
ارشــاد تصمیم گیری هایی شده است که به 
زودی اعام می شــود. واقعیت این است که 
با این شــرایط خاص اقتصادی قیمت بلیت 
ســینما بالاخره باید تفاوت حداقلی با قیمت 
یک ساندویچ داشته باشد. وقتی قیمت همه 
چیز افزایش داشــته و هزینه های اداره سالن 
چند برابر شده طبیعتاً قیمت بلیت سینما هم 
باید تابعی از وضع فعلی باشد. وقتی وضعیت 
اقتصادی کشــور در همه حوزه ها نامســاعد 
است، براساس کدام منطق می خواهیم سینما 

را از آن تفکیک کنیم؟
نــوروزی در پایــان ابــزار امیــدواری کرد 
صداوســیما برای تبلیغــات فیلم های اکران 
نــوروز همراهــی کاملی داشــته باشــد تا 
مشــکات موجود پیش روی سینما به طور 

کامل رفع و رجوع شود.

بعضی فاصله ها راحت پُر می شوند: فاصله دو طبقه را چند پله پُر می کند. دو طرف یک رود 
را یک پُل و دو شهر را ریل قطار...ولی بعضی فاصله ها راحت پُر نمی شوند. پُر کردنشان کار 
یک نفر نیست. کار صدها و هزاران انسان است. آن هم انسان هایی که زندگی را نه فقط 

برای خودشان که برای دیگران هم بهتر می خواهند.
یک دست محک در دست کودکان است و دست دیگرش در دستان شما که با شنیدن 

خنده یک کودک قلبتان تندتر می زند، تا با هم فاصله را پُر کنیم:
 فاصله بین بیماری تا سلامتی…

اعضای خانواده محک، این فاصله را شما با عشق پُر  کنید!

کنید! پُر  با عشق  را  فاصله  این  شما 
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چشمه آبگرم ایوب در خراسان شمالی 
بازسازی شد

مدیــر اداره میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشــگری بجنورد گفت: طرح بازسازی چشمه 
آبگرم این شهرســتان با هزینه 1۴ میلیارد ریال 
تکمیل شــد و پس از پایان همه گیری ویروس 

کرونا به بهره برداری می رسد.
علی داوری روز گذشــته در گفــت و گو با ایرنا 
اظهار داشــت: طرح بازسازی چشمه آبگرم ایوب 
از سال 138۶ آغاز شد که ساخت ۲ استخر آبگرم، 

زیرسازی و آسفالت یک کیلومتر از راه دسترسی، لوله کشی آب شرب، خرید کانکس و ساخت ۲ 
سکوی آب شرب از جمله فعالیت های عمرانی برای بازسازی این چشمه تاریخی است.

مدیر اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری شهرستان بجنورد در ادامه افزود: امسال 
1۲ میلیارد ریال اعتبار برای مرمت آثار تاریخی این شهرستان اختصاص یافت که مرمت آینه خانه 

مفخم و بافت تاریخی سبزه میدان بجنورد در اولویت قرار دارند.
آب گرم ایوب در دهستان گیفان در 8۶ کیلومتری شمال بجنورد و روی تپه ای به ارتفاع 300 متر 
از ســطح دره گیفان واقع شده است  و تنها آب گرم طبیعی موجود در استان است که از دیر باز 

زائران و مسافرانی را از دور و نزدیک به سمت خود می کشاند.
این چشمه شکل یک استخر)حوض( با مساحت ۴5۹ متر مربع می باشد و عمق متوسط آن در 
حدود یک و نیم متر اســت، در گوشه ضلع شمالی استخر نیز، چشمه آب سرد وجود دارد که به 

خوبی سردی آب در این قسمت احساس می شود.
چشــمه  و آب  گرم ایوب  پیامبر )ع( در این میان، جزو ۶ چشمه  آب گرم برتر کشور و یک منطقه  
نمونه  گردشگری است که روستا بیشتر اعتبار خود را از آن گرفته است  و بیشتر به دلیل خواص 

زیادی که برای درمان و التیام بیماری های پوستی دارد.
در حاشیه استخر آبگرم، مقبره ای وجود دارد که اهالی آن را منسوب به ایوب پیغمبر )ع( می دانند.

  طرح دو فوریتی ساختمان سبز از سوی 
شورای شهر بجنورد مصوب شد

رئیس شــورای شــهر بجنورد از تصویب طرح 
پیشنهادی دو فوریتی ســاختمان سبز در جلسه 

رسمی شورای شهر خبر داد.
جمشید عین بیگی، در حاشیه جلسه رسمی شورای 
شــهر در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به اینکه در 
نوبتِ اول جلسه رســمی امروز بررسی توافقات 
انجام شده در کمیسیون توافقات انجام شد، اظهار 
کرد: در نوبت دوم این جلسه نیز طرح پیشنهادی 

دو فوریتی در ارتباط با ســاختمان سبز که در کمیسیون عمران به تصویب رسیده بود مجددا در 
صحن مطرح شد با حداکثر آرا تصویب شد.

وی ادامه داد: طرح پیشنهادی ساختمان سبز در راستای بهینه سازی انرژی و به حداقل رساندن 
ضایعات پسماند و تفکیک از مبدأ با بهره گیری از انرژی های تجدید پذیر مصوب شد.

رئیس شورای شهر بجنورد با بیان اینکه طرح ساختمان سبز در قالب بسته تشویقی اجرایی خواهد 
شد، افزود: مجریان این طرح و شهروندانی که در مسیر ساختمان سبز حرکت کرده و از این طرح 
استقبال کنند شــهرداری بسته های تشویقی برای آن ها در نظر میگیرد که به طور قطع شاهد 

اتفاقات خوبی در ساخت و سازهای شهری خواهیم بود.
عین بیگی با اشاره به اینکه طرح به عنوان طرح پیشنهادی در شورای شهر مصوب شده، اضافه 
کرد: در حوزه تخصصی شــهردار ســه ماه فرصت دارد که برآورد ساز و کارها و کمیته اجرایی 

تخصصی و روند اجرایی کار را پیش بینی کنند.
رئیس شورای شهر بجنورد تصریح کرد: امیدواریم این طرح را در سال 1۴01 اجرایی کنیم.

  تزریق بیش از ۲۱ هزار دز واکسن کرونا 
به کودکان ۵ تا ۱۲ سال خراسان شمالی

معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی خراسان 
شمالی گفت: تا کنون ۲1 هزار و 5۷۲ دز واکسن 
کرونا در ســطح این دانشگاه به کودکان 5 تا 1۲ 

سال استان تزریق شده است.
دکتر افشین دلشاد در گفت و گو با ایسنا با اعام 
این خبر اظهار کرد: واکسیناسیون کودکان 5 سال 
به بالا از هفته گذشته در استان آغاز شده و والدین 
می توانند برای تزریق واکسن فرزندان خود اقدام 

کنند.وی عنوان کرد: واکسن های مورد تأیید برای گروه سنی کودکان 5 سال به بالا، پاستوکووک 
و سینوفارم بوده و میزان تزریق و فاصله بین دو نوبت، مشابه گروه های سنی بالاتر و بالغین است.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی تصریح کرد: خوشبختانه هم اکنون انواع 
واکســن ها را در اختیار داریم، بنابراین افراد منتظر واکســن خاصی نباشند و حتماً برای دریافت 

دزهای عقب افتاده و دز سوم واکسن خود به مراکز تزریق واکسن مراجعه کنند.
وی افزود: بیش از 100 مرکز تجمیعی و پایگاه واکسیناسیون تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی 
استان فعال است که در ســطح تمام شهرستان های استان آماده ارائه خدمات واکسیناسیون به 
مردم هستند.دکتر دلشاد با اشــاره به سهم بالای واکسن نزده ها در بین افراد بستری و مبتای 
شــدید به کرونا، اظهار کرد: عدم توجه به پروتکل های بهداشــتی، عادی انگاری و ساده انگاری 

نسبت به سویه امُیکرون باعث شیوع گسترده این بیماری شده است.
وی با تأکید بر اینکه واکسیناســیون کودکان باید جدی گرفته شــود، گفت: در حال حاضر و در 
شرایطی که امُیکرون در کشور و به تبع در استان، تهاجم و وسعت پیدا کرده است، برای افزایش 
ایمنی در برابر این بیماری، مردم نسبت به تکمیل واکسیناسیون خود و کودکان شان اقدام کنند.

  حمایت شهرداری مشهد از ورزش پایه
رییس کمیســیون ورزش و جوانان شورای اسامی مشهد گفت: شــهرداری مشهد بر اساس 
تاکیدات شــورای شــهر حمایت از ورزشکاران مستعد در رده های ســنی پایه و در هشت رشته 

ورزشی را در دستور کار خود قرار می دهد.
جلسه کمیســیون ویژه ورزش و جوانان شورای اسامی شهر مشهد به منظور بررسی وضعیت 

باشگاه مقاومت شهرداری برگزار شد.
حســین حسامی، عضو کمیسیون ورزش و جوانان شورای اسامی شهر مشهد، در این جلسه با 
اشاره به سطح کیفی مطلوب تیم فوتسال شهرداری مشهد اظهار کرد: با توجه به این ظرفیت و 
در تعامل با سپاه امام  رضا)ع( تفاهم نامه ای تنظیم شده که براساس آن بتوان در رشته های ورزشی 
دیگر نیز ورود داشته باشیم.وی افزود: در ادامه راه نام تیم به مقاومت شهرداری تغییر پیدا و فعالیت 
خود را از پایین ترین رده ها آغاز کرد؛ به نحوی که پس از موفقیت در مســابقات شهرستان وارد 

مسابقات استانی شد و در حال حاضر نیز در لیگ دسته ۲ کشور فعالیت می کند.
حســامی با بیان اینکه شهرداری مشهد در رشــته های مختلفی چون فوتسال، فوتبال، والیبال، 
کشتی، والیبال ساحلی، تنیس روی میز، بدمینتون، دارت و... نیز فعال بوده و در مسابقات مختلف 
ملی و بین المللی، حائز رتبه های برتر شــده، گفت: بر همین اساس پیشنهاد شد باشگاه مقاومت 
شــهرداری را احیا کرده و در رشــته های مختلف در قالب یک باشگاه به صورت رسمی فعالیت 

داشته باشد.
سیدحسین علوی مقدم، رییس کمیسیون ورزش و جوانان شورای اسامی شهر مشهد نیز در ادامه 
این نشست تصریح کرد: متاسفانه طی سال های اخیر به ورزش پایه مشهد نگاه ویژه ای نشده اما 

شورای ششم و شهرداری در این دوره به دنبال ساماندهی این حوزه است.
وی با تاکید بر اینکه شهرداری می تواند پایه محور فعالیت خود را آغاز کند، گفت: نگاه ما از ورود 
به عرصه ورزش، دررحال حاضر صرفا ورود به رده های پایه همچون نوجوانان و جوانان اســت؛ 

البته ممکن است در آینده منوط به ثبات مالی شهرداری در عرصه بزرگسالان هم ورود کنیم.
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استاندار خراسان شمالی بر ضرورت توجه به پیوست های اجتماعی و فرهنگی همتراز با 
ساخت مسکن در نقاط مختلف و شهرک های استان تاکید کرد.

محمدرضا حسین نژاد در جلسه شورای مسکن خراسان شمالی که سه شنبه سوم اسفند 
ماه در سالن جلسات استانداری برگزار شد، اظهار کرد: هنگامی که شهرک جدیدی برای 
مردم ساخته می شود باید به موازات آن به فکر سایر خدمات هم انجام شود تا ساکنین 

پس از استقرار با مشکل مواجه نشوند.
وی برای مثال به مشــکات شهرک گلستان در مرکز اســتان اشاره کرد و گفت: در 
شهرک گلستان شاهد هستیم که هنوز مشکاتی نظیر نبود داروخانه، کمبود مسجد و... 

که مردم به آن ها نیاز دارند، وجود دارد.
وی با اشــاره به اینکه وجود این مشکات ســبب نارضایتی مردم و ایجاد زحمت برای آن ها می شود، تاکید کرد: باید از تجربه 
مسکن مهر استفاده کنیم تا دیگر چنین اتفاقاتی رخ ندهد و مردم به موازات اینکه در منازل خود ساکن می شوند، امکان استفاده 

از سایر امکانات را نیز داشته باشند.
استاندار خراسان شمالی ادامه داد: عدم توجه به این مسئله موجب بروز مشکات مختلف از جمله گسترش حاشیه نشینی، ساخت 

و سازهای شبانه غیر اصولی و ناایمن خواهد شد.
حسین نژاد با تاکید بر اینکه همراه با ساخت مسکن، باید زیرساخت های لازم و نیازهای روز جامعه در این نقاط ایجاد شود، افزود: 
به موازات رشــد مسکن باید نیازهای وابسته نیز توسعه یابد و همچنین باید قانون نظام مهندسی فصل الخطاب در این ساخت و 

سازها باشد.

شــهردار بجنورد از اجرای طرح »پارکلت« )Parklet( در نوروز 1۴01 در مرکز استان 
خبر داد.

جواد حمیدی در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: برای نخستین بار در کشور فضاهای 
جدیدی در نقاط مختلف شهری و خیابان هایی که دارای استانداردهای خاص است در 
مقیاس کوچک ایجاد می شود و فضاهایی خاص از پارک خودروها به صورت موردی 

کاسته شده و به نفع عابران پیاده و ترویج پیاده محوری استفاده می شود.
وی افزود: پارکلتِ )Parklet( بخشی از خط پارکینگ خیابان یا فضای پیاده رو است که 
ابعادی به اندازه جای پارک چند خودرو داشته و برای عابران پیاده امکان توقف، نشستن 

و استراحت را هنگام عبور و مرور در خیابان ها فراهم می کند.
وی خاطرنشان کرد: در اجرای این طرح، بررسی های ترافیکی، استانداردهای بومی شهر و ضوابط مورد نیاز سنجیده شده و برای 
نوروز 1۴01 در شهر اجرا می شود.شهردار بجنورد با اشاره به اینکه این طرح از برنامه های کوتاه مدت مدیریت شهری به شورای 
اسامی شهر بوده است، افزود: بهبود کیفیت زندگی شهروندان و توجه به شهر انسان محور در اولویت اقدامات شهرداری قرار داد.
شهردار بجنورد همچنین از راه اندازی کارناوال نوروزی در روزهای پایانی سال خبر داد و گفت: سومین دوره کارناوال نوروزی گل 

در روزهای ۲۶، ۲۷ و ۲8 اسفند ماه امسال در آستانه نوروز راه اندازی می شود و به شهروندان گل هدیه می کند.
حمیدی با اشاره به راه اندازی اتوبوس گردشگری در حاشیه این کارناوال نیز اظهار کرد: اجرای برنامه حاجی فیروز به عنوان  نماد 
نوروز که آمدن عید را به شهروندان مژده می دهد، اجرای موسیقی های سنتی، نواختن ساز و دهل و گرداندن سینی های هفت 

سین از برنامه های جنبی این کارناوال است.

پیوست های اجتماعی و فرهنگی، ضرورتی همتراز با ساخت مسکن در خراسان شمالی طرح جدید شهرداری بجنورد برای تقویت پیاده محوری

چالش پوشاک قاچاق در بازار مشهد
ارائه آمارهای کشــفیات پوشــاک قاچاق از سوی مراجع 
دســت اندرکار گویای وجود این نوع پوشاک در بازار مشهد 
است که اغلب با عنوان برندهای خارجی عرضه شده و پول 
گزافی نیز بابت آن پرداخت می شود اما ضعف اطاع رسانی 
در این زمینه مشــکاتی در شناسایی پوشاک قاچاق ایجاد 

کرده است.
رییس اتحادیه صنف فروشندگان پوشاک چند روز قبل در 
گفتگو با یکی از رســانه ها عنوان کرد پوشاکی که با برند 
خارجی در مشهد عرضه می شود، قاچاق است زیرا مجوزی 
از این اتحادیه ندارد، این اظهار نظر این ســوال را در ذهن 
مردم ایجاد می کند که آیا آنچه با عنوان پوشاک خارجی و 

با تابلوهای بزرگ در شهر عرضه می شود، قاچاق است؟
در سال 13۹۶ دولت وقت برای ساماندهی برندها بویژه در 
زمینه پوشاک، دستورالعملی را از طریق مرکز امور اصناف و 
بازرگانان وزارت صنعت، معدن و تجارت به تمامی استانها 
اباغ کرد که بر این اساس فروشندگان دارای مجوز عرضه 
برندهای خارجی موظف بودند ضمن پرداخت حق و حقوق 
دولت ۲0 درصد فروش پوشاک خود را به محصولات داخلی 
اختصاص دهند و در این راستا مجوز فروش برای ۲0 برند 
توســط فروشندگان و تولیدکنندگان پوشــاک در خراسان 

رضوی صادر شد.
اما در ســال 13۹۷ دولت واردات پوشاک خارجی را به کلی 
ممنوع کرد که بعد از آن وجود پوشــاک با برندهای خارجی 
در بــازار مردم را تا حدی با مشــکل مواجه کرد بطوریکه 
تشخیص پوشاک قاچاق یا برند خارجی مجاز یا برند واقعی 

و غیرواقعی مشکل شد.
در هر صورت هم اکنون به رغم ممنوع بودن ورود پوشاک 

خارجی، فروشگاه هایی در مشهد در حال فروش پوشاک با 
برندهای معتبر خارجی هستند و مشتریان نمی دانند آیا این 

برندها واقعی است یا غیرواقعی.
رییس اتحادیه صنف فروشندگان پوشاک مشهد در این باره 
به خبرنگار ایرنا گفت: این اتحادیه هیچ مجوز قانونی برای 

فروش پوشاک خارجی صادر نکرده است.
جواد مفیدی افزود: از ســوی دیگر چون واردات پوشاک از 
سال 13۹۷ ممنوع شــده است، پوشاک خارجی که در این 

شهر به فروش می رسد، قاچاق است.
وی ادامه داد: آسیب مستقیم کالای قاچاق بر تولید داخلی 
است و علت اصلی ممنوعیت واردات پوشاک نیز حمایت از 

تولید داخلی بوده است.
رییس اتحادیه صنف فروشندگان پوشاک مشهد گفت: در 
سال 13۹۷ که واردات پوشاک ممنوع شد، واردات این قلم 
کالا برای تجار نیز صرفه اقتصادی نداشت زیرا قیمت دلار 
زیاد بود و هزینه واردات پوشاک بیشتر از هزینه تولید داخلی 
بود اما در شــرایط کنونی قیمت مواد اولیه تولید پوشاک در 
داخل کشور بســیار افزایش یافته و قیمت تمام شده تولید 
داخلی روند رو به رشــد دارد بطوری که قیمت پوشاک در 
ســال جاری نســبت به سال گذشــته ۲ برابر شده و ورود 
پوشاک خارجی را به صورت قاچاق مقرون به صرفه ساخته 

است.
وی تعداد فروشــگاه های دارای پروانه کســب از اتحادیه 
صنف فروشــندگان پوشاک مشــهد را 1۲ هزار واحد ذکر 
کرد و افزود: هیچ یک از این واحدها فروشنده پوشاک برند 

خارجی نیستند.
کارشناس مسوول بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن 

و تجارت خراســان رضوی نیز در این باره گفت: از ابتدای 
امســال تاکنون 11 پرونده در زمینه فروش پوشاک قاچاق 
با مبلغ یک میلیارد و ۲0۷ میلیون و ۹80 هزار ریال در این 

استان تشکیل شده است.
بخشــعلی بیاتی افزود: این موارد طــی ۴۴0 فقره بازدید از 
اصناف خراسان رضوی کشف و پرونده آنها به اداره تعزیرات 

حکومتی ارسال شده است.
اما نکته مهم در این بخش چگونگی شناسایی کالای قاچاق 
از غیرقاچاق و برند واقعی و غیرواقعی توسط خریداران بویژه 

طرفداران برندهای خارجی است.
مسوول دبیرخانه کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت 
بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســتانداری خراسان رضوی در 
این باره به خبرنگار ایرنا گفت: واردات پوشــاک به منظور 
حمایت از تولید داخلی از ســال 13۹۷ ممنوع شده است اما 
فروش یک سری از برندهای خاص مستلزم دریافت مجوز 

از مراجع ذیصاح و درج شناسه کالا است.
سعید ســبزه محمدی افزود: فروشندگان اینگونه برندهای 
پوشاک باید پس از کسب مجوزهای لازم از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، شناسه کالا را نصب کرده و در معرض دید 
عموم قرار دهند در غیر این صورت هر نوع پوشاک خارجی 

فاقد شناسه کالا، قاچاق محسوب می شود.
وی با تاکید بر اینکه نصب شناســه کالا عاوه بر پوشاک 
شامل کیف و کفش نیز می شود ادامه داد: از ابتدای امسال 
مقدمات اجرای طرحی با عنوان طرح چهارگانه مقابله محور 
در این استان فراهم شده که در این راستا مقابله با پوشاک 

قاچاق به صورت جدی تر در حال اجراست.
مســوول دبیرخانه کمیســیون برنامه ریزی، هماهنگی و 

نظارت بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســتانداری خراســان 
رضوی گفت: در اجرای این طرح فهرســت فروشگاه هایی 
که به صورت عمده پوشاک خارجی عرضه می کنند، تهیه و 
در اختیار سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قرار گرفته 

است.
وی با بیان اینکه 31 فروشــگاه پوشاک با برند خارجی در 
مشهد شناسایی شده افزود: این فروشگاهها به دلیل اینکه 
شناسه کالا را نصب نکرده اند، یا پوشاک خارجی قاچاق به 
فروش می رسانند یا اینکه پوشاک داخلی را با برند خارجی 
عرضه می کنند که تقلب محســوب می شود که در هر دو 

حالت، پرونده تخلف برای آنها تشکیل می شود.
ســبزه محمدی ادامه داد: هم اکنون 1۲ فروشگاه پوشاک 
برند دارای مجوز در اســتان فعالیت دارند که شناسه کالا را 
نصب و در معرض دید قرار داده اند که توسط مشتریان قابل 

استعام است.
وی کشــفیات پوشاک قاچاق در خراســان رضوی را طی 
ســال جاری ۲۶ میلیارد ریال ذکــر و بیان کرد: با توجه به 
ممنوعیت واردات پوشاک، پوشاک خارجی فاقد شناسه کالا 
قاچاق محسوب شده و با عرضه کننده آن به عنوان متخلف 

برخورد قانونی می شود.
با این تفاسیر، راه شناسایی برند خارجی واقعی از غیرواقعی 
یا پوشــاک قاچاق از غیرقاچاق، داشتن شناسه کالا بر روی 
آن است و مشتریان باید با آگاهی از این امر نسبت به خرید 

پوشاک اقدام کنند.
این در حالی است که اطاع رسانی لازم در این زمینه توسط 
دســتگاه های متولی در این اســتان انجام نگرفته و روش 

اجرایی آن برای مردم شفاف نشده است.

هردار مشــهد گفت: برای اجــرای خط چهارم 
قطارشهری حدود ۲5 هزار میلیارد تومان مورد 
نیاز اســت که تامیــن آن از طریــق فاینانس 
امکان پذیر است.سید عبدالله ارجائی روز گذشته 
در بازدید اســتاندار خراســان رضوی از خطوط 
قطار شهری مشــهد افزود: تکمیل خط چهارم 
یا  با سرمایه گذاری های شهرداری  قطارشهری 
انتشار اوراق مشــارکت که میزان آن در کشور 
حــدود 1۲ هزار میلیارد تومان اســت میســر 
نمی باشــد.وی ادامه داد: در این راستا پیشنهاد 

استفاده از فاینانس به استانداری و وزارت راه و شهرسازی ارائه شده است.
شهردار مشهد گفت: هم اکنون بیش از یک کیلومتر از تونل خط چهارم قطارشهری حفاری شده و اولویت در خط 
سوم آن نیز اتصال راه آهن، پایانه امام رضا )ع( و فرودگاه مشهد به حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( و تکمیل شبکه 
ورود و خروج زائر است.وی افزود: در صورت عمل دولت به پرداخت 50 درصدی خود در احداث خطوط قطارشهری 
این اقدامات تا پایان ســال 1۴0۲ به انجام می رسد.ارجائی ادامه داد: براساس دستور رییس جمهوری در کارگروه 
زیارت، باید از محل بودجه نفت در ســال 1۴01 و 1۴0۲ به شــهرداری مشهد کمک شود که این موضوع باید با 
کمک استاندار و دولت، پیگیری و محقق شود.وی گفت: در خط یک قطارشهری مشهد ۶0 واگن فعال است و ۶0 
واگن جدید هم مورد نیاز است تا بعد از پایان کرونا دچار مشکل نشویم.شهردار مشهد افزود: اگر قرار باشد خط یک 
قطارشهری را تا آرامستان بهشت رضا )ع( این شهر که مطالبه جدی مردم است ادامه دهیم با واگن های موجود 
چنین امکانی وجود ندارد و این امر نیازمند حمایت دولت است.وی ادامه داد: در خط ۲ قطارشهری نیز اولویت ما 
تکمیل ایســتگاه سامت است، این ایستگاه با استفاده از سرمایه گذاری بخش خصوصی احداث و تکمیل خواهد 
شد و به تناسب افزایش مسافر، واگن ها نیز افزایش پیدا می کند اما این امر نیاز به تامین واگن و تعمیر و نگهداری 
ناوگان موجود دارد.ارجائی به اتصال خط یک قطارشــهری مشــهد به گلبهار اشاره کرد و گفت: اگر قطارشهری 
گلبهار راه اندازی و به خط سوم متصل شود و نتوانیم واگن مورد نیاز را تا آن زمان تامین کنیم، مسافر گلبهار تمام 
واگن های این خط را پر می کند و هیچ مسافر دیگری در ایستگاه های بعدی امکان سوار شدن به قطارشهری را 
نخواهد داشت.وی افزود: توسعه حمل ونقل ریلی یکی از اولویتهای مشهد برای حل مشکل ترافیک و آلودگی هوا 
است، با اقدامات کوتاه مدت مانند ناوگان اتوبوسرانی و تاکسیرانی می توان مشکل را به  صورت موقت حل کرد اما 
راه حل ریشه ای مشکل ترافیک و آلودگی هوا، توسعه خطوط ریلی است.هم اکنون خط یکم قطار شهری مشهد 
به طول ۲3.5 کیلومتر از فرودگاه این شهر تا وکیل آباد روزانه بطور میانگین 130 هزار نفر را در این مسیر جابه جا 
می کند.خط دوم قطارشــهری مشهد نیز جابه جایی شــهروندان را در مسیر 1۴.5 کیلومتری از منطقه رضاشهر تا 
طبرسی شمالی این کانشهر انجام می دهد.حفاری خط سوم قطار شهری مشهد نیز به طول 30 کیلومتر که مسیر 
شهرک ابوذر تا قاسم آباد را پوشش می دهد از نیمه دوم فروردین سال 13۹5 آغاز شده و تا کنون 18 کیلومتر از 
این مسیر حفاری شده است.عملیات اجرایی خط چهارم این قطارشهری هم به طول 1۴.5 کیلومتر از انتهای خواجه 

ربیع تا شهرک شهید رجایی مشهد با 15 ایستگاه 18 مرداد ماه 13۹8 آغاز شده است.

تولیت آســتان قدس رضوی گفت: با توجه به 
آمار سفر حدود 80 درصدی زائران با خودروی 
شخصی به مشهد دسترسی به پارکینگ یکی 
از چالش های جدی زائران در تشــرف به حرم 

مطهر امام رضا)ع( محسوب می شود.
حجت الاسام احمد مروی در دیدار با فرماندار 
مشــهد که در حــرم رضوی برگزاری شــد، 
اخاص را رمز موفقیت دانســت و اظهار کرد: 
رمز و راز اصلی موفقیت انســان »اخاص« 
است و در انجام امور همواره باید رضای الهی را 

در نظر گرفت.وی با بیان اینکه اخاص منیّت ها، تشخص ها و نفسانیات را از بین می برد، به آیه شریفه »وَالَّذینَ 
جاهَدوا فینا لنََهدِیَنَّهُم سُبُلَنا« اشاره و تصریح کرد: خداوند وعده داده است آن هایی را که در راه الهی تاش کنند 
را هدایت خواهد کرد.تولیت آستان قدس رضوی در ادامه به مشکات رفاهی زائران در مشهد اشاره و خاطرنشان 
کرد: حاشیه شهر مشهد مسئله بسیار مهمی است که دیگر حاشیه به حساب نمی آید و کاماً متصل به شهر بوده 
اســت. پیچیدگی مسائل فعلی آن مناطق در حوزه های مختلف نیازمند عزمی ملی و حضور جدی دستگاه های 
متولی است.مروی در ادامه خواستار عزم جدی مسئولان برای ساماندهی معتادان متجاهر و رفع مساله کمبود 
پارکینگ در حریم حرم رضوی شد و ابراز کرد: موضوع تأمین پارکینگ یکی از درخواست های مکرر زائران و از 
دغدغه هایی بوده که همواره از ابتدای حضورم در آستان قدس داشته ام، مسئولان شهری و استانی برای تأمین 
پارکینگ در اطراف حرم باید تدبیری بیندیشــند.تولیت آستان قدس رضوی با بیان اینکه موضوع پارکینگ در 
اطراف حرم مطهر امروز به یک معضل تبدیل شــده و مشــکات زیادی برای زائران ایجاد کرده است، عنوان 
کرد: مردم نسبت به نبود محل پارک خودرو در حریم حرم گایه دارند، تأمین پارکینگ همگانی و ساخت شبکه 
معابر عمومی وظیفه مدیریت شهری و دستگاه های متولی در استان است، اما آستان قدس سال هاست برای رفع 
مشکات زائران و مردم، زیرگذر حرم را به طور موقت به این منظور اختصاص داده درحالی که در طراحی ابتدایی 
و ســاخت زیرگذر حرم، کاربری عبادی و رواق مدنظر بوده است.وی با اشاره به رشد روز افزون جمعیت زائران 
و مجاوران طی سال های گذشته، تصریح کرد: باگذشت سال ها مشکل پارکینگ اطراف حرم هرسال پررنگ تر 
شده، به طوریکه امروز دیگر پارکینگ های زیرگذر حرم پاسخگوی جمعیت زائران نیست و دستگاه های شهری 
و اســتانی متولی امر نیز طی سال های اخیر نسبت به این موضوع غفلت  کرده اند و برای تأمین پارکینگ مردم 
اقدام محسوسی انجام نداده اند.مروی اضافه کرد: خوب است در ابتدای چهار خیابان اصلی منتهی به حرم مطهر 
پارکینگ هایی احداث شود تا زائران خودروهای شخصی خود را آنجا پارک کرده و ادامه مسیر را با سرویس ها 
و وسایل حمل ونقل رایگانی که مخصوص آنان تعبیه شده طی کنند.تولیت آستان قدس با تأکید بر اینکه کمبود 
پارکینگ در مشهد به  ویژه در ایام عید نوروز و مناسبت های مذهبی به یکی از معضات مهم زائران تبدیل شده 
است، گفت: بر اساس آمار،  بیش از 80 درصد زائران با خودروی شخصی به مشهد مشرف می شوند لذا تأمین 
پارکینگ یکی از اولویت هاســت، اگر امکانات رفاهی و تسهیات را فراهم نکنیم ممکن است برخی از زائران 
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 مهدوی کیا در تیم امید ماندنی شد
دبیــرکل فدراســیون فوتبــال از ادامــه 

همکاری مهدوی کیا با تیم امید خبر داد.
حســن کامرانی فــر دربــاره گزینه های 
ســرمربیگری تیــم ملی فوتبــال امید و 
جانشینی مهدی مهدوی کیا اظهار داشت: 
مطرح شــدن گزینه ها فقــط گمانه زنی 
رســانه ها بوده. هیات رییســه فدراسیون 
فوتبــال صحبت کــرده و کار تقریبا تمام 
شده است. ان شاء الله مهدوی کیا همچنان 

سرمربی تیم امید است و در ادامه راه همچنان همراه با دستیارانش، کنار تیم امید خواهد بود .
وی ادامــه داد: مهدوی کیا در بازی هــای مقدماتی تیم امید را ارنج کرده و برای بازی های 
سختی که در گروه سخت مرحله نهایی پیش رو داریم، خودش همچنان در تیم امید حضور 
دارد. البته هیات رییســه نیاز داشــت با مدل و برنامه ریزی جدید جهــت تقویت تیم امید، 

کارهایی انجام بدهد و در نهایت هم برای ادامه همکاری با مهدوی کیا به نتیجه رسید.
دبیرکل فدراسیون فوتبال درخصوص اینکه آیا مشکل قرارداد و هزینه های کادرفنی تیم ملی 
امید مرتفع شده است، توضیح داد: تمام این مسایل مرتفع و تعاملی بین فدراسیون فوتبال و 
مهدوی کیا برقرار شده است. قرار است وی همچنان کار خود را در تیم ملی امید ادامه بدهد. 

امیدوارم بتوانیم بازی های پیش رو را با موفقیت انجام بدهیم. 
کامرانی فر در گفت و گو با شبکه خبر افزود: از کمیته ملی المپیک و شخص صالحی امیری 
هم به دلیل حمایت همه جانبه از تیم امید تشــکر می کنیم. در ادامه هم از این تیم حمایت  
خواهند کرد. ان شاءالله مسیری که برای تیم امید پیش رفتیم ادامه دار باشد و اتفاقات خوبی 

برای این تیم بیفتد تا هدف نهایی که حضور در المپیک است برآورده کنیم.

  آزمون پا به توپ شد
نشــریه آلمانی از پا به توپ شــدن ستاره 

ایرانی بایرلوکوزن خبر داد.
به گــزارش خبرگــزاری فارس، نشــریه 
»بیلد« آلمان لحظاتی با انتشــار ویدئویی 
از سردار آزمون ستاره تازه وارد بایرلوکوزن 
از تمرینات انفرادی این بازیکن ایرانی خبر 

داد.
رســانه آلمانی در این زمینه نوشت: سردار 
آزمون تمرینات انفرادی اش با روحیه بالا 
پیگیری کرد و این بازیکن ایرانی امروز پا 

به توپ هم شد.
آزمون 3 هفته پیش با قراردادی 5 و نیم ساله از زنیت به بایرلوکوزن ملحق شد. مهاجم ملی 

پوش کشورمان قبل از پیوستن به لورکوزن دچار مصدومیتی جزئی شده بود.
ســتاره ایرانــی در 3 بازی اخیر لورکوزن بــه دلیل مصدومیت حضور نداشــت. طبق اعام 
 رســانه هــای آلمانی آزمون اولین بازی اش را شــنبه آینــده مقابل آرمینیا بیلــه فد انجام

 خواهد داد.

 هفته نوزدهم لیگ برتر؛  استقلال بی دفاع مقابل فجر؛

 دوئل قلعه نویی
 با پرسپولیس

دیدارهای هفته نوزدهم لیگ برتر روز چهارشنبه 
برگزار می شــود که در دو مســابقه حســاس 
اســتقال صدرنشین میزبان فجرشهیدسپاسی 
اســت و پرســپولیس در ســیرجان به مصاف 

گل گهر می رود.
به گزارش فارس، دیدارهای هفته نوزدهم لیگ 
برتر همگی در روز چهارشــنبه برگزار می شود. 
هفته ای که ممکن است برخی سرمربیان به خط 

پایان برسند و از تیم خود اخراج شوند. 
نگاهی به این مسابقات می اندازیم؛

سپاهان – ذوب آهن؛ دربی اصفهان
دربی اصفهان می تواند تبدیل به یکی  از 
جذاب ترین مسابقات هفته شود. سپاهان 
که خیلی ها تصور می کردند از شــانس 
های اول قهرمانی لیــگ برتر این فصل 
باشد در حال حاضر با یازده امتیاز اختاف 
نسبت به استقال صدرنشین در رده سوم 
ایستاده است. زردپوشان اصفهانی   جدول 
8 امتیاز هم از پرســپولیس کمتر دارند و 
همین مســاله آنها را از کورس قهرمانی 
تا حد زیــادی دور کرده . ســپاهان روند 
سینوســی در این فصل داشته و بعد از هر 
بــردی دچار توقف ناگهانی و دور از انتظار 
شده است. شاگردان محرم نویدکیا هفته 
گذشــته نیز در تهران مقابل هوادار تهران 
بدون گل متوقف شــدند. مسابقه ای که 
حواشی هم برای این تیم ایجاد کرد و بعد 
از تعویض شهریار مغانلو ظاهرا مهاجم این 
تیم در گایه ای دوستانه از نویدکیا بابت 

تعویضش انتقاد کرده است! 
ذوب آهن هم در 5 هفته اخیر خود یک مساوی 
و ۴ باخت داشــته تا شایعه اولتیماتوم به مهدی 
تارتار منتشر شود البته مدیران باشگاه ذوب آهن 
بعد از جلســه ای که داشــتند از سرمربی خود 
اعام حمایت کردند.ذوب آهن 18 امتیازی در 
رده دوازدهم جدول لیگ ایستاده و با 8 گل زده 
یکی ازضعیف ترین خطــوط حمله لیگ را در 

اختیار دارد. 

پیکان – تراکتور؛ پایان ناکامی قرمزپوشان 
تبریزی؟

پیکان هفته گذشته بازهم بیرون از خانه پیروز 
شــد و توانســت تیم ذوب آهن را در اصفهان 
شکست بدهد تا اکنون با ۲8 امتیاز در رده پنجم 
جدول لیگ بایســتد. رتبه ای که برای این تیم 
صنعتی بسیار مطلوب به نظر می رسد. از سویی 
دیگر تراکتور تبریز هفته گذشته در خانه اش به 
استقال بازی را واگذار کرد تا 8 هفته بدون برد 
را پشت سر بگذارد. قرمزپوشان تبریزی اکنون 
با 1۴ امتیاز در رده ســیزدهم جدول ایستاده اند 
اما اگر روند نتیجه گیری شان تغییر نکند ممکن 
اســت درجدول لیگ بازهم سقوط کنند. برخی 
مدعی هستند که شاید سولدو با ادامه این روند 
نتیجه گیری از ســرمربی تراکتور کنار گذاشته 
شود. با این حال سولدو می گوید که باشگاه به 

او اولتیماتومی نداده است.
صنعت نفت – نساجی؛ نبرد مربیان 

استقلالی
صنعت نفت آبادان بعــد از ۴ برد متوالی هفته 
گذشته مقابل فجرشهیدسپاسی متوقف شدند. 
نساجی هم دو باخت متوالی مقابل پرسپولیس 
و گل گهر را متحمل شده است. تیم منصوریان 
با ۲8 امتیاز در رده هفتم جدول لیگ ایســتاده 
که رتبه ای راضی کننده برای هواداران آبادانی 
اســت. نســاجی ۲1 امتیازی هم در رده دهم 
جدول اســت که در صورت برد هم در این رده 
باقی می ماند اما نفتی ها شــانس دارند که دو 
پله در جدول لیــگ بالا بروند . تقابل دو مربی 
استقالی لیگ دیدنی است البته ساکت الهامی 
مثل منصوریان سابقه بازی در استقال را ندارد.
نساجی بازی رفت را هم ۲ بر صفر باخته است.
آلومینیوم – مس؛  تحقق رویایی سومی 

رفسنجان؟
آلومینیوم اراک بعد از هفته نهم که تیم فجرسپاسی 
را با یک گل شکست داد دیگر رنگ برد را ندیده 
و دو باخــت متوالی مقابل فولاد و پرســپولیس 
هم باعث شدکه شــاگردان رسول خطیبی با ۲5 

امتیاز به رده هشــتم جدول لیگ سقوط کنند. از 
سویی دیگر مس رفســنجان 30 امتیازی پشت 
سر سپاهان33 امتیازی در رده چهارم جدول لیگ 
ایســتاده ومترصد ســبقت گرفتن از تیم پرمهره 
ســپاهان در جدول است. مس رفسنجان ۴ هفته 
اســت که در لیگ برتر شکست نخورده و با ۲8 
گل زده به همراه استقال زهردارترین خط حمله 
لیگ را در اختیار دارد. آلومینیوم میاد فخرالدینی 
را به دلیل ۴ کارت بودن و محرومیت در این بازی 
در اختیار ندارد. بازی رفت دو تیم با نتیجه مساوی 

بدون گل به پایان رسید.
پدیده مشهد – هوادار؛ عنایتی به 

همشهری هایش رسید
پدیده هفته گذشته توانست اولین برد فصل خود 
را مقابل نفت مسجدسلیمان به دست بیاورد و 
به مســابقات آینده برای بقا امیدوارتر نگاه کند.  
تیم قعرنشین مشهدی که روزهای سختی را در 
لیگ برتــر تجربه کرده برای ماندن تاش می 
کند بازی های بعدی خود را ببرد. هوادار تهران 
هم که اولین فصل حضورش را در جدول لیگ 
تجربه می کند هفته گذشته توانست یک امتیاز 
ارزشمند از سپاهان بگیرد. رضا عنایتی سرمربی 
مشــهدی هوادار این هفته مقابل همشــهری 
هایــش قرار می گیرد و هر دو تیم انگیزه های 
زیادی برای بــردن دارند.هوادار در صورت برد 
شانس صعود یک پله ای در جدول لیگ را دارد 
تا به رده دهم برسد اما پدیده اگر برنده شود هم 

از رده شانزدهم جدول لیگ تکان نمی خورد. 
بازی رفت دو تیم بانتیجه ۲ بر صفر به ســود 

هوادار تمام شد.
فولاد – نفت مسجدسلیمان؛ دربی 

خوزستان با حضور مربیان آبی
دربی خوزستان با شــرایط متفاوتی برگزار می 
شود در حالیکه نفت مسجدسلیمان با ۶ باخت 
متوالــی در رده پانزدهم جدول لیگ جا خوش 
کرده و شــاید می خواهد با گرفتن یک امتیاز 
و قطع نوار باخت های سریالی خود به فکر بقا 
باشــد فولاد یکی از  دو نماینده ایران در لیگ 

قهرمانان آســیا به فکر رســیدن به رتبه های 
چهارم و پنجم جدول لیگ اســت. شــاگردان 
نکونام با ۲5 امتیاز در حال حاضر روی پله نهم 

ایستاده اند.
گل گهر – پرسپولیس؛ دوئل دیدنی با 

قلعه نویی
آخرین باخت داخل میــدان گل گهر  در هفته 
دهــم لیگ مقابل فولاد خوزســتان رقم خورد 
و بعد از آنها شــاگران قلعــه نویی یا برده اند یا 
مســاوی کرده اند ولی پرســپولیس فقط یک 
شکست دارد و ۴ برد متوالی داشته تا بتواند سایه 
به ســایه استقال صدرنشین حرکت کند. امیر 
قلعه نویی اگر بتواند پرسپولیس را متوقف کند 
یا آن را شکست بدهد ضمن اینکه به تیم خود 
کمک کرده تا شانس رســیدن به رتبه چهارم 
را داشــته باشد کمک بزرگی به استقال کرده 
تا فاصله بیشــتری با پرســپولیس جدی ترین 
تعقیب کننــده پیدا کند.در حال حاضر گل گهر 
۲8 امتیازی ششم جدول است. گل گهر مهدی 
تیکدری را دراین بازی ندارد و پرســپولیس هم 
امیدعالیشاه و سیامک نعمتی را نخواهد داشت.

پرســپولیس هم با ۴1 امتیاز در رده دوم جدول 
قرار دارد. بازی رفت دو تیم با نتیجه مســاوی 

یک بر یک به پایان رسید.
استقلال - فجرشهیدسپاسی؛ تیم بی دفاع 

مجیدی 
اســتقال تنها تیم بدون شکســت لیگ برتر 
و صدرنشــین مســابقات که بــا ۲8 گل زده 
زهردارتریــن خط حملــه را دارد و فقط ۶ گل 
خــورده و خط دفاعی مســتحکمی دارد نباید 
مقابل تیم فجرشهیدسپاسی که در رده چهاردهم 
جدول ایســتاده و فقط ۷ گل زده نگرانی داشته 
باشد. فجری ها ضعیف ترین خط حمله لیگ را 
در اختیار دارد با این حال وضعیت استقال برای 
بازی فردا وضعیت ایده آلی حداقل در خط دفاع 
نخواهد بود زیرا تا لحظه نوشــتن این گزارش 
قرار شد که سیاوش یزدانی و مرادمند دو مدافع 
مســتحکم آبی پوشــان برای گذراندن خدمت 

ســربازی خود رامعرفی کننــد. در این صورت 
تغییرات ناخواســته زیادی در ترکیب استقال 
ایجاد می شــود. از سویی دیگر وریا غفوری به 
دلیل انضباطی از سوی فرهاد مجیدی در اختیار 
باشگاه قرار گرفته و آبی پوشان کاپیتان خود را 
هم نخواهند داشت.به این ترتیب شاید استقال 
مقابل فجرسپاسی روز ســختی را در ورزشگاه 
آزادی تجربه کند.بــازی رفت دو تیم با نتیجه 
مســاوی یک بر یک به پایان رسید آن هم در 
حالیکه تا لحظه های آخر اســتقال برنده بازی 
بود و در پایان مسابقه فرهاد مجیدی گفت زشت 
ترین گل لیــگ را خوردیم.به هر حال باید دید 
وضعیت بازی استقال بدون سربازانش چگونه 
خواهد بود. اســتقال قبل از این مسابقه 5 برد 
متوالی داشته و اکنون به دنبال ششمین پیروزی 
متوالی است. فجرسپاسی اما از هفته پنجم بردی 
نداشــته است و در ورزشــگاه آزادی هم شاید 
هدف اول فجر گرفتن یک امتیاز از صدرنشین 

بدون سرباز خواهد بود.
برنامه مسابقات هفته نوزدهم:

چهارشنبه 4 اسفند
پدیده مشــهد - هوادار تهران- ســاعت 15- 

ورزشگاه ثامن مشهد
پیکان تهــران- تراکتور تبریز- ســاعت 15- 

ورزشگاه پاس قوامین تهران
صنعت نفت آبادان- نساجی مازندران- ساعت 

15- ورزشگاه تختی آبادان
فولاد مبارکه ســپاهان اصفهــان –ذوب آهن 
اصفهان - ســاعت 15- ورزشگاه نقش جهان 

اصفهان
آلومینیوم اراک- مس رفسنجان - ساعت 15- 

ورزشگاه امام خمینی)ره( اراک
فولاد خوزستان -نفت مسجد سلیمان- ساعت 

1۷:30- ورزشگاه شهدای فولاد اهواز
گل گهر ســیرجان -پرسپولیس- ساعت 1۷- 

ورزشگاه شهید سردار سلیمانی سیرجان
استقال - فجر شهید سپاسی شیراز - ساعت 

1۹- ورزشگاه آزادی تهران

511/1اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶00۶000۲۶۹  هیـات اول موضـوع مـاده یک قانون مذکور مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بامعـارض متقاضـی خانـم صدیقه ذبیحـی فرزند 
عباسـعلی به شـماره شناسـنامه 8۲۶۷ صادره از مشـهد  نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 180/۶۲ متر 
مربـع) یکصـد و هشـتاد وشـصت و دوصـدم متـر مربع( قسـمتی از پاکــ 1۲3  فرعـی از 1۹5  اصلی دهسـتان اربعه  واقع 
در بخـش یـک تربـت حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه از مالک رسـمی آقای علـی محمد ابراهیمـی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 قانون آئین 
نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در 
صورتیکـه اشـخاص ذینفـع به آرای اعام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار اولین آگهی تـا دو ماه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد.  معتـرض باید  ظرف یـک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و گواهی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل تحویل 
دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی کـه اعتـراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل را ارائـه نکند اداره ثبـت مبادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صدور سـند مالکیـت مانع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت.* تاریخ انتشـار نوبت اول: 

1۴00/11/18. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/1۲/۴
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/2اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره1۴00۶030۶00۶00۴830   هیـات اول موضـوع مـاده یک قانون مذکور مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک تربت حیدریـه تصرفات  مالکانـه و بامعارض متقاضـی آقای غامرضا بنی اسـدی فرزند 
علی اصغر به شـماره شناسـنامه3۹۷ صادره از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت ۹۹/10 
متـر مربـع) نـود ونـه و ده صـدم متـر مربع ( قسـمتی از پاکــ  3۶8 فرعـی از اراضی دیزقنـد پاک۲31  اصلی دهسـتان 
اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک حـوزه ثبت ملـک تربـت حیدریه خریـداری مـع الواسـطه از مالکین رسـمی 
اقـدس و علـی اصغـر شـکفته محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه موجب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 قانـون آئین نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق 
روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع به آرای اعام شـده اعتراض داشـته 
باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو ماه اعتـراض خود را بـه ایـن اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد که در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه 
حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتـراض در مهلت قانونی واصل نگـردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت 
مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت.*تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/11/18. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/1۲/۴

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/14(
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانون تعییـن تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶005008۷۷۹ مـورخ 1۴00/10/۲۹ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون 
مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بامعـارض خانـم سـهیا سـلیمانی  فرزند قاسـم   نسـبت به  
ششـدانگ  یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 105/۴8  متـر مربـع از پاک شـماره 1۲ فرعـی از ۴1  اصلی  واقـع در اراضی 
کاظـم آبـاد  بخـش 1۲ حـوزه ثبـت ملک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی آقـای محمد لطفـی محرز گردیده اسـت..لذا 
بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 13 ائیـن نامه مربوطه 
ایـن اگهـی در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق این روزنامـه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند معتـرض باید 
ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهی 
تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه 

متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشـار نوبـت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹۴0
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/15(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
فاقــد ســند رســمی نظــر بــه دســتور مــواد 1 و 3 و قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند 
رســمی مصــوب 13۹0/0۹/۲0 و برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۹38۷ مــورخ 1۴00/11/13 هیــات اول موضوع 
مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی نیشــابور تصرفــات مالکانــه و بامعــارض آقــای حســین بهشــتی 
پــور  فرزنــد محمــد  نســبت بــه  ششــدانگ  یــک قطعــه محوطــه  بــه مســاحت 1۴58  متــر مربــع از پــاک شــماره 
۷5 فرعــی از ۲۷  اصلــی  واقــع در اراضــی غــار  بخــش 5 حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی 
آقــای مســلم خمــاری فرزنــد علــی  محــرز گردیــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی 
اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 
روز از طریــق ایــن روزنامــه و محلــی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه 
اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت محــل وقــوع ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک 
مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم 
دادخواســت را بــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی 
ــا معتــرض گواهــی تقدیــم دادخواســت  دادگاه اســت و در صورتــی ک اعتــراض در مهلــت قانونــی واصــل نگــردد ی
بــه دادگاه عمومــی محــل رذا ارائــه نکنــد اداره ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند 
ــه دادگاه نیســت . تاریــخ انتشــار نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت  ــع از مراجعــه متضــرر ب مالکیــت مان

ــف ۹53 دوم 1۴00/1۲/0۴   م ال
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/16(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
ــد  ــت اراضــی و ســاختمانهای فاق ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــواد 1 و 3 و قان ــه دســتور م ــد ســند رســمی نظــر ب فاق
ســند رســمی مصــوب 13۹0/0۹/۲0 و برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۹38۶ مــورخ 1۴00/11/13 هیــات اول 
ــم  زهــرا  ــه و بامعــارض خان ــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی نیشــابور تصرفــات مالکان موضــوع مــاده یــک قان
پیرانــی  فرزنــد حســن  نســبت بــه  ششــدانگ  یکبــاب ســاختمان  بــه مســاحت 8۷/1۹  متــر مربــع از پــاک شــماره 
8 فرعــی از 3۷  اصلــی  واقــع در اراضــی کوشــک  بخــش 1۲ حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی 
ــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و  ــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قان ــم شــفقت  محــرز گردی عــرب خان
ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق 
ایــن روزنامــه و محلــی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود 
را بــه اداره ثبــت محــل وقــوع ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ 
تســلیم اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت را بــه 
اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و 
در صورتــی ک اعتــراض در مهلــت قانونــی واصــل نگــردد یــا معتــرض گواهــی تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی 
ــع از  ــت مان ــد و صــدور ســند مالکی ــت مــی نمای ــه صــدور ســند مالکی ــادرت ب ــت مب ــد اداره ثب ــه نکن محــل رذا ارائ
مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت . تاریــخ انتشــار نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت دوم 1۴00/1۲/0۴   

م الــف ۹5۴
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/6هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/17(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
فاقــد ســند رســمی نظــر بــه دســتور مــواد 1 و 3 و قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند 
رســمی مصــوب 13۹0/0۹/۲0 و برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۹388 مــورخ 1۴00/11/13 هیــات اول موضوع 
ــه و بامعــارض آقــای ســعید  لگزیــان  مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی نیشــابور تصرفــات مالکان
فرزنــد رمضانعلــی   نســبت بــه  ششــدانگ  یــک قطعــه زمیــن بــه مســاحت 3۶8۷1  متــر مربــع از پــاک شــماره 185 
اصلــی  واقــع در اراضــی کارجیــج  بخــش ۲ حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی آقــای عباســعلی 
محروقــان محــرز گردیــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای 
فاقــد ســند رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق ایــن روزنامــه 
و محلــی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت 
محــل وقــوع ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض 
مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت را بــه اداره ثبــت محــل 
ــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورتــی ک  ــه ارائ تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول ب
ــه دادگاه عمومــی محــل رذا  ــم دادخواســت ب ــا معتــرض گواهــی تقدی ــی واصــل نگــردد ی ــت قانون ــراض در مهل اعت
ارائــه نکنــد اداره ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر 

بــه دادگاه نیســت . تاریــخ انتشــار نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الــف ۹55
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/18(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
فاقــد ســند رســمی نظــر بــه دســتور مــواد 1 و 3 و قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند 
رســمی مصــوب 13۹0/0۹/۲0 و برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۹33۲ مــورخ 1۴00/11/11 هیــات اول موضوع 
مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی نیشــابور تصرفــات مالکانــه و بامعــارض آقــای فریبــرز ســعادتی   
فرزنــد مصیــب   نســبت بــه  ششــدانگ  یکبــاب ســاختمان  بــه مســاحت ۷1/۴۹  متــر مربــع از پــاک شــماره ۲35 
اصلــی  واقــع در اراضــی زینــل بیــک   بخــش ۲ حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی آقــای صــادق 
ــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای  ــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قان زراعتــی محــرز گردی
فاقــد ســند رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق ایــن روزنامــه 
و محلــی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت 
محــل وقــوع ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض 
مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت را بــه اداره ثبــت محــل 
ــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورتــی ک  ــه ارائ تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول ب
ــه دادگاه عمومــی محــل رذا  ــم دادخواســت ب ــا معتــرض گواهــی تقدی ــی واصــل نگــردد ی ــت قانون ــراض در مهل اعت
ارائــه نکنــد اداره ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر 

بــه دادگاه نیســت . تاریــخ انتشــار نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الــف ۹5۶
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/19(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
ــد  ــت اراضــی و ســاختمانهای فاق ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــواد 1 و 3 و قان ــه دســتور م ــد ســند رســمی نظــر ب فاق
ــماره 1۴00۶030۶00500۹333 و1۴00۶030۶00500۹33۴و  ــر رای ش ــوب 13۹0/0۹/۲0 و براب ــمی مص ــند رس س
ــد  ــتقر در واح ــور مس ــون مذک ــک قان ــاده ی ــوع م ــات اول موض ــورخ 1۴00/11/11 هی 1۴00۶030۶00500۹335 م
ــر  ــی اکب ــید عل ــین و س ــد حس ــادی فرزن ــاه آب ــی ش ــان مجتب ــارض آقای ــه و بامع ــات مالکان ــابور تصرف ــی نیش ثبت
ــه دو دانــگ مشــاع از  ــد محمــد باقــر هــر کــدام نســبت ب ــو فرزن ــد ســید مرتضــی و ابراهیــم عمارل راه چمنــی فرزن
ششــدانگ  یکبــاب محوطــه محصــور  بــه مســاحت 11/۷8  متــر مربــع از پــاک شــماره 30 فرعــی از 15  اصلــی  
واقــع در اراضــی فــاروب رمــان  بخــش 5 حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی آقــای علــی دهنــوی  
محــرز گردیــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند 
رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق ایــن روزنامــه و محلــی 
کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت محــل 
وقــوع ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض مبــادرت 
بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت را بــه اداره ثبــت محــل تحویــل 
دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورتــی ک اعتــراض در 
مهلــت قانونــی واصــل نگــردد یــا معتــرض گواهــی تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل رذا ارائــه نکنــد اداره 
ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت 

. تاریــخ انتشــار نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الــف ۹5۷
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/9هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )11/20(
آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای 
ــد  ــاختمانهای فاق ــی و س ــت اراض ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــواد 1 و 3 و قان ــتور م ــه دس ــر ب ــمی نظ ــند رس ــد س فاق
ــورخ  ــر رای شــماره 1۴00۶030۶00500۹33۹ و 1۴00۶030۶00500۹3۴0م ســند رســمی مصــوب 13۹0/0۹/۲0 و براب
ــه و  ــات مالکان ــابور تصرف ــی نیش ــد ثبت ــتقر در واح ــور مس ــون مذک ــک قان ــاده ی ــوع م ــات اول موض 1۴00/11/1۲ هی
بامعــارض آقایــان حبیــب الــه رباطــی و رضــا رباطــی فرزنــدان محمــد ابراهیــم  هــر کــدام نســبت بــه ســه دانــگ مشــاع 
از ششــدانگ   یکبــاب ســاختمان   بــه مســاحت ۲۶۲/31  متــر مربــع از پــاک شــماره ۲0۴ فرعــی از 5۲  اصلــی  واقــع 
در اراضــی زیــن آبــاد  بخــش 1۲ حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی آقــای رجبعلــی بهشــتی فرزنــد 
حســن  محــرز گردیــده اســت..لذا بموجــب مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد 
ســند رســمی و مــاده 13 ائیــن نامــه مربوطــه ایــن اگهــی در دونوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق ایــن روزنامــه و محلــی 
کثیرالانتشــار در شــهرها و در روســتاها از تاریــخ الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت محــل وقــوع 
ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض بایــد ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم 
دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت را بــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در 
ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورتــی ک اعتــراض در مهلــت قانونــی 
ــه نکنــد اداره ثبــت مبــادرت  ــه دادگاه عمومــی محــل رذا ارائ ــا معتــرض گواهــی تقدیــم دادخواســت ب واصــل نگــردد ی
بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت . تاریــخ انتشــار 

نوبــت اول 1۴00/11/1۹ تاریــخ انتشــار نوبــت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الــف ۹58
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

 از انجام مارکتینگ تا تشخیص بیماری ها با 
»مردمک تاریک«

»مردمــک تاریک« فناوری ای اســت که گروهی از محققان دانشــگاه 
فردوسی مشهد در طراحی سیســتم بینایی برای رهگیری حرکت چشم 
به کار بردند، این دســتگاه پرکاربرد از حوزه علوم شــناختی تا مارکتینگ 
مورد اســتفاده قرار می گیرد و هم اکنون 1۲ دستگاه از این سیستم برای 
کاربردهای آزمایشگاه به دانشــگاه ها عرضه شده است.به گزارش ایسنا، 
سیستم رهگیری چشــم بینا، برای ردیابی مرکز مردمک در کاربردهای 
آزمایشــگاهی و کلینیکی به منظور دریافت داده های چشمی در انسان و 
نخستیان، از ابزارهای تحقیقاتی در حوزه های روانشناسی، سایکوفیزیک، 
بازاریابی، زبان شناســی و علوم شناختی اســت.این سیستم پر کاربرد در 
دستور کار یکی از شــرکت های فناور مرکز رشد واحدهای فناور دانشگاه 
فردوسی مشهد قرار گرفته است.این سیستم با توانایی پردازش یک یا هر 
دو مردمک چشم به منظور رهگیری نقطه نگاه در حالت سرثابت نسبت به 
دوربین، با سرعت و دقت بالا طراحی و پیاده سازی شده است.این محققان 
روش »مردمک ســیاه« را در این سیستم به کار بستند و از اجزایی چون 
ابزار تعیین ناحیه مردمک، چندین فیلتر مردمک )تعیین آستانه روشنایی و 
مرز(، دو روش کالیبراسیون و ارسال داده های »نقطه نگاه« و قطر مردمک 
و زمان ثبت به صورت لحظه ای از طریق شــبکه و خروجی ولتاژ اســت.
داود اســداللهی مدیر پروژه این شرکت فناور در گفت وگو با ایسنا، سیستم 
طراحی شده در این پروژه را سیستم رهگیر چشمی عنوان کرد و گفت: این 
دستگاه در حوزه علوم شناختی در آزمایشگاه نوروساینس تا جرم شناسی 
و بازاریابی و روانشناســی کاربرد دارد.وی با بیان اینکه تاکنون 1۲ نمونه 
از این دستگاه به دانشگاه های کشور عرضه شده است، خاطر نشان کرد: 
نسخه ای که در حال حاضر در دست تحقیقات قرار دارد »هدفری« نام دارد 
و این اولین نمونه داخلی آن به شــمار می رود.به گفته این محقق، نسخه 
»هدفری« این دســتگاه سیستمی است که ســر نسبت به دوربین ثابت 

باشــد و آزمودنی نباید سر خود را در برابر دوربین حرکت دهد. این قابلیت 
برای افرادی که قادر به نگهداری سر نیستند، مانند کودکان و افراد مسن 
مناسب است.محمدرضا طهوریان از دیگر محققان این طرح در گفت وگو 
با ایسنا، مکانیزم عملکردی این دستگاه را بر اساس الگوریتم رهگیری » 
Dark pupil«  )مردمک تاریک( عنوان کرد و ادامه داد: در این دســتگاه 
بازتاب اشعه مادون قرمز بر روی مردمک چشم ردیابی می شود و با استفاده 
از پردازش های کالیبراســیونی که قبا کاربر انجام داده است، به خروجی 
»نقطه نگار آزمودنی« تبدیل می شود.وی تصریح کرد: با استفاده از این نرم 
افــزار می توانیم دریابیم که فرد مورد آزمون کدام بخش از صفحه را نگاه 
کرده، در کدام نقاط تمرکز کرده و در کجاها حرکت ســریع داشته است.

طهوریان یادآور شد: این نرم افزار با بررسی حرکات چشم فرد می تواند برای 
بازاریابی و علوم شناختی مورد اســتفاده قرار گیرد.این فناور در خصوص 
تصاویر ارائه شده به فرد توضیح داد: این تصاویر بسته به هدف تحقیقات 
اســت، به عنوان مثال اگر هدف بررســی بازار و بازاریابی باشد، محتوای 
مورد نظر به فرد ارائه می شــود و یا در حوزه زبان شناســی اگر هدف این 
است که فرد متنی را بخواند، اینکه چگونه این متن خوانده می شود، برای 
آزمونگر مهم است و با نحوه خواندن، آزمونگر درخواهد یافت که فرد مثا 
زبان انگلیسی را به خوبی فراگرفته است یا خیر.طهوریان با بیان اینکه این 
نرم افزار در هر حوزه ای کاربرد خاصی دارد، خاطر نشان کرد: حتی از این 
سیستم می توان در تشــخیص بیماری ها چون کودکان مبتا به اوتیسم 
اســتفاده کرد؛ چرا که کودکان مبتا به اوتیســم، در تمرکزشان به اشیا، 
الگوهای تکرارپذیر شونده دارد که می توان این الگوها را با استفاده از این 
سیستم آنالیز کرد.وی پارکینســون و آلزایمر را از دیگر بیماری های قابل 
رهگیری از طریق این سیستم دانست و ادامه داد: این سیستم دارای ۶ منبع 

مادون قرمز است و بازتاب این اشعه بر روی مردمک رهگیری می شود.

نگهداری واکسن ها در دمای 
بالا با روشی جدید

صنعتـی  و  علمـی  پژوهش هـای  سـازمان  محققـان 
همسـود)CSIRO( اسـترالیا روشـی جدیـد بـرای نگهـداری 

کرده انـد. ایجـاد  بـالا  دمـای  در  واکسـن ها 
بـه گـزارش نیواطلـس، یـک مطالعـه جدید روشـی  را نشـان 
می دهـد کـه بوسـیله آن می تـوان واکسـن ها را به مدت سـه 

مـاه در دمـای 3۷ درجه سـانتیگراد سـالم نگه داشـت.
»دانیـل لایتـون«)Daniel Layton( محققـی کـه بـر روی 
واکسیناسـیون بی شـک  کار می کنـد می گویـد:  پـروژه  ایـن 
اسـت کـه سـالانه  پزشـکی  از موثرتریـن مداخـات  یکـی 
حـال  ایـن  بـا  می دهـد  نجـات  را  نفـر  میلیون هـا  جـان 
تحویـل واکسـن ها بـه ویـژه بـه کشـورهای در حـال توسـعه 
نیازمنـد  کار چالش برانگیـزی اسـت. زیـرا اغلـب واکسـن ها 
زنجیـره ذخیره سـرد هسـتند و این کشـورها از ایـن تجهیزات 

محرومنـد.
سـازمان بهداشـت جهانی تخمین زده اسـت که سـالانه بیش 
از عوامـل  یکـی  و  واکسـن ها هـدر می رونـد  از 50 درصـد 
کلیـدی در ایـن هـدر رفـت چالش هایـی اسـت که بر سـر راه 

نگهـداری آنهـا در دمـای سـرد پایدار قـرار دارد.
اغلـب واکسـن ها بایـد در محـدوده دمایی دو تا هشـت درجه 
سـانتی گراد نگهداری شـوند تا از خراب شـدن آنهـا جلوگیری 
شـود. برخـی از واکسـن ها به ویژه واکسـن های جدیـد مبتنی 
بـر آران ای پیامرسـان بایـد در دماهـای سـردتر و زیـر صفـر 

نگهداری شـوند.
در ایـن نـوآوری جدیـد از یـک مـاده متخلخل، حل شـدنی و 
کریسـتالی به نـام چارچوب هـای فلزی-آلی)MOF( اسـتفاده 
شـده اسـت. ایـن مـاده مولکول های واکسـن را می پوشـاند و 
تـا زمـان تزریـق واکسـن از تخریب شـدن آن به دلیـل گرما 
محافظـت می کنـد. در مرحلـه تزریـق، محلولـی بـرای حـل 
کـردن ایـن پوشـش به واکسـن اضافه می شـود و واکسـن به 

صـورت طبیعـی تزریق می شـود.
ایـن  ارشـد  دانشـمند   ،)Cara Doherty(»دوهرتـی »کارا 
پـروژه، می گویـد: چارچوب هـای فلزی-آلـی مواد کریسـتالی 
متخلخلی هسـتند کـه می توانند اطراف واکسـن رشـد کنند و 
سـاختاری داربسـتی برای جلوگیـری از تغییـرات دمایی ایجاد 

. کنند
بـرای آزمایـش این روش جدیـد، محققان یک جفت واکسـن 
قـرار  اسـتفاده  بـه طـور معمـول مـورد  زنـده کـه  ویـروس 
می گیـرد را مـورد بررسـی قـرار دادنـد. ایـن دو واکسـن کـه 
یکـی بـرای بیمـاری آنفلوانـزا مرغـی و دیگـری آنفلوانـزا بود 
بـه طـور معمول اگـر در یخچال قـرار نگیرند پـس از چند روز 

تجزیـه می شـوند.

طنز

طب سنتی

علمی

نـرم افـزار شـبکه اجتماعـی ترامپ موسـوم به 
تـروث روز یکشـنبه در اپ اسـتور اپـل عرضـه 
بارگذاری هـای  صـدر  در  زمـان  آن  از  و  شـد 
فروشـگاه  ایـن 
قـرار  آنایـن 

اسـت. گرفتـه 
گـزارش  بـه 
ترامـپ  رویتـرز، 
اینکـه  از  پـس 
نقض  علـت  بـه 
قوانیـن تعـدادی 
شـبکه های  از 
از  اجتماعـی 
حضـور در آنهـا منـع شـد، قصد داشـت شـبکه 
اجتماعـی اختصاصـی خود را راه انـدازی کند و 
اسـت. کـرده  عملیاتـی  را  طـرح  ایـن  حـالا 

ایـن اپلیکیشـن نیمـه شـب دیـروز بـه وقـت 
محلـی در آمریـکا در اپ اسـتور شـرکت اپـل 
قـرار گرفـت و چنـد سـاعت بعـد به صـدر نرم 
فروشـگاه  ایـن  محبـوب  رایـگان  افزارهـای 
صعـود کـرد. افرادی کـه از قبل نصـب این نرم 
افـزار را سـفارش داده بودنـد، بـه طـور خودکار 

بارگـذاری آن بوده انـد. شـاهد 
کـه  داده انـد  گـزارش  کاربـران  از  بسـیاری 
یـک حسـاب  ایجـاد  بـرای  نـام  ثبـت  در  یـا 
بـا  یـا  شـده اند  مواجـه  مشـکل  بـا  کاربـری 
ایـن پیـام بـه لیسـت انتظـار اضافـه شـده اند: 
بـه دلیـل تقاضـای زیـاد، ما شـما را در لیسـت 
افـزار  نـرم  ایـن  داده ایـم.  قـرار  خـود  انتظـار 
کـه  بـوده  دسـترس  در  افـرادی  بـرای  ابتـدا 
از آن دعـوت شـده  بـرای اسـتفاده آزمایشـی 

 بودند.

معــاون رگولاتوری گفت: علت اصلی شــرایط 
موجــود در حوزه کیفیت اینترنت، عدم توســعه 
شــبکه اپراتورها متناســب با افزایش مصرف 

کاربران است.
به گزارش ایســنا، در طول دو سال گذشته، با 
شــروع کرونا و افزایش فعالیت هــای آناین، 
اینترنتی  کاربــران  مصرف 
افزایش  با  نســبت به قبل 
مواجــه  توجهــی  قابــل 
البته چند ماه  شده اســت. 
پــس از آغازیــن روزهای 
کرونایی، مســوولان وقتی 
حوزه ارتباطــات و فناوری 
که  کردند  اعام  اطاعات 
اقدامات لازم و افزایش ظرفیت برای توســعه 
شبکه از ســوی اپراتورها انجام شــده، اما این 
روزها، مشــکل کیفیت و ســرعت اینترنت بار 
دیگر، فریاد اعتراض کاربران را بلند کرده است.
در این راســتا مجید حقی -معاون امور پستی، 
ارتباطــی و فناوری اطاعات ســازمان تنظیم 

مقررات و ارتباطات رادیویی- اعام کرد: بررسی 
وضعیت اپراتورهای همراه اول و ایرانســل در 
یک سال گذشته نشــان می دهد حجم دیتای 
مصرفــی مشــتریان )payload( افزایش یافته 
و در پی افزایش مصرف، ســرعت دسترســی 

)Throughput( کاربران کاهش داشته است.
 طبق اعام سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
افزایش  اثرگذاری مستقیم  افزود:  رادیویی، وی 
مصرف روی سرعت به دلیل کمبود منابع مورد 
نیاز شــبکه اســت و درواقع علت اصلی شرایط 
موجــود در حوزه کیفیت اینترنت، عدم توســعه 
شــبکه اپراتورها متناســب با افزایش مصرف 

کاربران است.
معاون امور پستی، ارتباطی و فناوری اطاعات 
رگولاتوری تصریح کرد: گــزارش وضعیت دو 
اپراتــور همراه اول و ایرانســل در بخش حجم 
دیتای مصرفی و ســرعت ارایه خدمات در نسل 
3 و ۴ به منظور شفافیت و اطاع رسانی به مردم 
روی پورتال سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 

رادیوئی منتشر شده است.

پس از عرضه توسط اپل؛
شبکه اجتماعی ترامپ در صدر بارگذاری های اپ استور

عامل اصلی کندی اینترنت: افزایش مصرف کاربران

511/10هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)11/21(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
یک  ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/11/11 مورخ   1۴00۶030۶00500۹33۶ شماره  رای  برابر  و   13۹0/0۹/۲0
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقای محمد رضا بخارائیان   فرزند محمد 
علی    نسبت به  ششدانگ  یکباب مغازه  به مساحت 33/۶0  متر مربع از پاک شماره 1۹1 فرعی مجزی شده از 
۹8 فرعی از ۲38 اصلی  واقع در اراضی سروستان بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای 
محمد علی بخارائیان محرز گردیده است..لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و 
صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشار نوبت 

دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹۶1
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/11هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)11/22(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۹۴۲3 مورخ 1۴00/11/15 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم فاطمه عارفخانی فرزند عبدالحمید   نسبت به  
ششدانگ  یکباب ساختمان  به مساحت ۷3/5  متر مربع از پاک شماره 5۶ فرعی از ۴8 اصلی  واقع در اراضی باغنو   
بخش 1۲ خریداری از مالک رسمی آقای هادی قدسی  فرزند مسلم محرز گردیده است..لذا بموجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار 

نوبت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹۶۴
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/12هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)11/23(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
یک  ماده  موضوع  اول  هیات   1۴00/11/15 مورخ   1۴00۶030۶00500۹۴10 شماره  رای  برابر  و   13۹0/0۹/۲0
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض کمیته امداد خراسان رضوی به شناسه ملی 
1۴001۹13۷۹5 در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 11۶/۹۹ متر مربع از پاک شماره 135 فرعی از 3۷ اصلی 
واقع در اراضی کوشک    بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد ابراهیم دولت 
آبادی فرزند حسن محرز گردیده است..لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و 
صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشار نوبت 

دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹80
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/13هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)11/24(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۹۴۲1 مورخ 1۴00/11/15 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم صدیقه مالداری  فرزند حسن    نسبت به  
ششدانگ  یکباب ساختمان  به مساحت 110/۲5  متر مربع از پاک شماره 1۴ فرعی از ۲35 اصلی  واقع در اراضی 
زینل بیک   بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای غامعلی بوجانی فرزند علی اکبر محرز 
گردیده است..لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹81
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/14هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)11/25(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00500۹۴11 مورخ 1۴00/11/15 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقای سید مهدی حسینی   فرزند سید علی اصغر    
نسبت به  ششدانگ  یکباب محوطه   به مساحت ۲۲۷/۶۲  متر مربع از پاک شماره 38 فرعی از 10 اصلی  واقع 
در اراضی گذر جهان آباد   بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد تشدیدی محرز 
گردیده است..لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 1۴00/11/1۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 1۴00/1۲/0۴   م الف ۹8۲
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/15اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی  .نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 وبرابر رای شماره 1۴00۶030۶0۲0000383 مورخ 1۴00/10/۲۶ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای صولت اله حشمتی 
به  باغ  قطعه  درششدانگ یک  فرزند حسین   بجستان    ملی 5۶۲۹838۹8۹  صادره  کد  به شناسنامه شماره 11 
مساحت ۶۷5۴3 مترمربع قسمتی از پاک ثبتی 55  اصلی  واقع دربخش دوگناباد حوزه ثبت ملک بجستان به آدرس: 
آقای حسین  مالکیت   از محل  بردسکن خریداری  شهرستان بجستان @ روستای سردق- حاشیه جاده بجستان- 
حشمتی محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار 
در شهرهاودر روستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای اعام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی 
دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/11/18. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/1۲/۴

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واماک بجستان

511/16اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد 
سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 1۴00۶030۶00۶005035 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
آقای سید مهدی علمداران  مالکانه و بامعارض متقاضی  تربت حیدریه تصرفات   ثبتی حوزه ثبت ملک  در واحد 
بایگی فرزند سید ابراهیم به شماره شناسنامه ۹۲51  صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 1۹۴/80 متر مربع ) یکصد و نود و چهار و هشتاد صدم مترمربع( قسمتی از پاکـ  3۴۹/11۲۴  فرعی 
از اراضی کوچه قاضیان  پاک ۲3۷ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه خریداری از مالکین رسمی  سید اسماعیل و معصومه قباسفیدی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/11/18. تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1۴00/1۲/۴
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/17اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره  1۴00۶030۶00۶00۴8۲5 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای خانم حمیده باخدای صنوبری فرزند 
خلیل به شماره شناسنامه 0۶۹0۲50381  صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۹۴/۶5 متر مربع) نودو چهار و شصت و  و پنج صدم مترمربع( قسمتی از پاکـ 353/۶1۶  فرعی از اراضی آغویه 
پاک ۲۲8  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از مالک 
رسمی خلیل با خدای صنوبری محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ 
نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/11/18. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/1۲/۴
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/18اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک خلیل آباد 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی . برابر رای شماره 1۴00۶030۶3510001۷۴ مورخ 1۴00/10/۲۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک  خلیل  آباد تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی خانم پروین زمانی خلیل آباد  فرزند علی اکبر به شماره شناسنامه 1۴5 صادره از خلیل آباد در ششدانگ یک  قطعه 
زمین مزروعی به مساحت  5385/۲۴  متر مربع قسمتی از ششدانگ پاک 11۲  اصلی بخش دو خلیل آباد واقع در خلیل 
آباد- کیلومتر دو جاده خلیل آباد به کاشمر- بعد از پل زیر گذر دهنو ، بالای جاده  خریداری از مالک رسمی آقای علی 
اکبر بابائی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
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